
P R O T O K Ó Ł  Nr XXVII/13
z obrad XXVII sesji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu 30 września 2013 roku 

Obradom przewodniczył  Pan  Wiesław  Łyczykowski  –  Przewodniczący  Rady  Gminy  Lubasz.  Sesja

rozpoczęła się o godz 14.00 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/przyjęcie protokołu z obrad XXVI sesji Rady Gminy 

   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad 

      XXVI sesji

   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym

2. Przedstawienie informacji z wykonania budzetu za I półrocze 2013 roku oraz  sprawozdanie

Komisji Rewizyjnej z działalności 

3. Omówienie i analiza wyników nauczania w szkołach podstawowych i gimnazjum oraz ocena

przygotowania placówek szkolnych, w tym sprawozdanie Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury

i Spraw Socjalnych Rady Gminy 

4. Przyjęcie projektów  uchwał w sprawie:

4.1. sprzedaży działek położonych przy ul. Powstańców Wielkopolskich w Lubaszu (427/2; 427/3;

       427/4; 427/5 ;427/6; 427/7 ;427/8; 427/9 ;)

4.2. przystąpienia do sporządzenia miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego na

      obszarze ośrodka wypoczynkowego nad Jeziorem Dużym w Lubaszu 

4.3. przystąpienia do opracowania planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze działek 

       nr  202/52; 202/53; 202/54; 202/55; 202/136; 202/137;

4.4. zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na budowę przydomowych oczyszczalni

       ścieków na terenie Gminy Lubasz

4.5. zmiany uchwały Nr XIII/122/11 w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego

4.6. wyrażenia zgody na zawarcie umów dzierżawy na grunty rolne stanowiące własność Gminy

       Lubasz do 3 lat 

4.7. warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze,

       z wyłaczeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi

       oraz częściowego lub całkowitego zwolnienia  od opłat i trybu ich pobierania  

4.8. rozpatrzenia skargi 

4.9. zwiększenia kapitału zakładowego 

4.10.zmian w budżecie

4.11.zmian w WPF

4.12.zmiany uchwały nr XXV/265/13 Rady Gminy Lubasz dotyczącej zaciągnięcia kredytu

5. Interpelacje i zapytania radnych.

6. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

7. Wolne wnioski i informacje.

8. Zakończenie obrad.
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Ad.  1a  Przewodniczący  RG na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca  1990  roku

o samorządzie gminnym  otworzył  XXVII sesję Rady Gminy Lubasz. Stwierdził, że  na  podstawie

listy obecności, na 15 radnych podpisanych jest 14, a obecnych na sali  jest 13 co stanowi qorum

i  Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.

Następnie powitał wszystkich zebranych – radnych,sołtysów, a  szczególnie dyrektorów wszystkich

jednostek  oświatowych  z  terenu  Gminy  Lubasz  wraz  z  poszerzonym  gronem  reprezentującym

grono  pedagogiczne  oraz  Wójta  Gminy,  P.  Sekretarz,  P.  Skarbnik,  Dyrektora  Bilskiego,

mieszkańców i przedstawicieli sportu  oraz pozostałe osoby przybyłe na sesję.  

Na Sekretarza obrad zaproponował  kolejnego radnego  z listy obecności Pana  Marcina Filodę,

który  wyraził  zgodę  na  sekretarzowanie.  W wyniku  głosowania  Sekretarzem  obrad  został  Pan

Marcin Filoda  przy jednym głosie wstrzymującym się. 

Ad.1b   przedstawienie porządku obrad,

 Przewodniczący obrad stwierdził,  że porządek obrad  został  radnym doręczony.  Oczekuje zatem

ewentualnych uwag.

 W związku z tym, że propozycji zmian  nie zgłoszono  Przewodniczący RG  poddał porządek obrad

pod  głosowanie, który został przyjęty jednogłośnie. 

Głosowało 14 radnych

 Ad.1c   przyjęcie protokołów z obrad  XXVI sesji Rady Gminy,

Pan Józef Cichorek t – sekretarz obrad XXVI  sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej

przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu bez

odczytywania.

Przewodniczący  obrad  poddał  wniosek  pod  głosowanie  i  protokół  z  obrad  XXVI  sesji  Rady

Gminy Lubasz został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych. 

Ad.1d    informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz  podjętych w trakcie obrad XXVI sesji

Przewodniczący obrad stwierdził, że informacja ze sposobu realizacji uchwał podjętych podczas

obrad  XXVI  sesji  została  radnym  doręczona.  Zapytał   czy  są  zapytania  do  przedstawionej

informacji. Uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania    informacja została  przyjęta jednogłośnie

bez odczytywania, stanowi załącznik do protokołu. 

W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych. 

Ad. 1e    informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym   

Wójt Gminy powiedział - informacja, którą pragnę Państwu przedstawić obejmuje okres od 15 lipca

br.  kiedy  to miała  miejsce ostatnia  sesja  Rady  Gminy  po dzień dzisiejszy.  Okres  ten obejmuje
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wakacje czyli czas urlopowy, a mimo to wykonywane były zadania Gminy. W tym czasie na uwagę

zasługują następujące zagadnienia :

– odniesienie się do zarządzenia zastępczego Wojewody,

– uruchomienie punktu przeładunkowego na wysypisku śmieci w Sławienku,

– realizacja inwestycji z udziałem środków unijnych,

– organizacja  nowego  roku  szkolnego  oraz  nowe  zasady  odpłatności  za  pobyt  dziecka  w

przedszkolu,

– podsumowanie projektu unijnego realizowanego przez GOPS,

– spotkanie w sprawie doprowadzenia gazu do Lubasza,

– kolejna umowa inwestycje w infrastrukturę ze środków unijnych,

– korzystne rozstrzygnięcie sądu w sprawie farmy wiatrakowej,

– dewastacja pomnika w Sokołowie,

– pobyt w Sottrum,

– odwiedziny u najstarszej mieszkanki Gminy Lubasz,

– imprezy rekreacyjne dla naszych mieszkańców.

W dniu 13 sierpnia 2013 roku Wojewoda Wielkopolski podpisał zarządzenie zastępcze, w

którym stwierdza wygaśnięcie mojego mandatu jako Wójta Gminy Lubasz. Nie zgadzam się

z argumentacją Wojewody Wielkopolskiego, o czym mówiłem już na poprzedniej sesji Rady

Gminy. Skorzystałem z drogi odwoławczej i zaskarżyłem to zarządzenie do Wojewódzkiego

Sądu Administracyjnego w Poznaniu. Powiedział, że nie podjecie uchwały przez radnych w

sprawie  wygaśniecia  mandatu  Wójta  było  najlepszym  rozwiazaniem.  Za  ich  madrość

serdecznie im dziekuje.

Niesegregowane odpady komunalne zebrane z Gminy Lubasz muszą być dostarczone na

sortownię   Regionalnej Instalacji  Przetwarzania Odpadów Komunalnych w miejscowości

Kłoda  gmina  Szydłowo.  W  celu  zmniejszenia  kosztów  dostarczania  odpadów  zamiast

„śmieciarkami” lecz większymi samochodami ciężarowymi Gminny Zakład Komunalny Sp.

z o.o. w Lubaszu zorganizował punkt przeładunkowy na terenie składowiska odpadów w

Sławienku.   Powyższe pozwoli na pięciokrotne ograniczenie liczby przejazdów śmieciarek

do  oddalonej  o  ok.  60  km  sortowni.  Za  działania  i  inicjatywe  podziękował  Prezesowi

Gminnego Zakładu Komunalnego, gdyż takie rozwiązanie niewątpliwie pozwoli na tańszą

obsługę  wywozu  śmieci.  Spółka  nadal   poszukiwać  będzie  kolejnych  możliwości

ograniczania kosztów ponoszonych przez gminę i jej mieszkańców. Im bardziej się to uda,

tym  mniej beda płacić nasi mieszkańcy. 

Z realizowanym w roku bieżącym inwestycji z udziałem środków unijnych zakończyły się

już :
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- budowa kanalizacji sanitarnej we wsi Goraj. Obecnie mieszkańcy przyłączają się już do

kanalizacji.  Gmina  sporządziła  wniosek  o  płatność.  Podpisany  został  ostatni  aneks  na

dofinansowanie  zadania.  Aby  otrzymać  ostatnią  płatność  wymagana  jest  kontrola

przeprowadzana  przez  pracowników  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  w

Poznaniu na którą czekamy, aby otrzymac środki

-  budowa  ścieżki  edukacyjno-  spacerowej  przy  jeziorze  w  Lubaszu.  Inwestycja  została

zakończona i sfinansowana z zaliczki, jaką  gmina otrzymała z programu PO RYBY,

-  zakończył  się  II  etap termomodernizacji  obiektów użyteczności  publicznej obejmujący

Szkołę Podstawową w Miłkowie oraz Jędrzejewie. Niestety trwa jeszcze realizacja I etapu

tj.  termomodernizacja  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  oraz  budynku  Urzędu  Gminy.

Ostatnio prace nabrały  tempa,  co pozwala przypuszczać,  że wyznaczony obecnie termin

zakończenia  realizacji  projektu  na  10  października  zostanie  dotrzymany.  Przy  okazji

termomodernizacji Szkoły w Miłkowie odnowiona została także elewacja nowego budynku

szkoły oraz schody wejściowe do niego (mimo, że nie były one ujete w projekci roboty te

trzeba było wykonać bo wszyscy widzieli jak one wygladaj) Natomiast w Szkole w Lubaszu

zlikwidowane zostały bariery architektoniczne. O szczegółach tych prac będzie mowa przy

omawianiu tematu oświatowego na dzisiejszej sesji,

- zakończyliśmy także budowę i urządzanie placu zabaw w miejscowości Kruteczek, a prace

przy boisku w Kruczu są już mocno zaangażowane.

Przy okazji pragnę poinformować, że gmina bierze udział w kolejnych konkursach na środki

unijne organizowanych przez LGD czarnkowsko- trzcianeckie. Zgłosiliśmy swój akces w

następujących projektach :

-  urządzenie  placu  zabaw  oraz  kamienia  upamiętniającego  postać  ppłk  Zdzisława

Orłowskiego w Stajkowie wraz z impreza cykliczną poświęconą patronowi Gimnazjum w

Lubaszu,

- urządzenie placu przy Sali wiejskiej  w Lubaszu,

- urządzenie placu zabaw w Prusinowie,

- remont świetlic wiejskich w Kruteczku, Sokołowie i Kamionce.

Zdecydowaliśmy o tym zadaniu pomimo, że zadłużenie rośnie bowiem drugi raz może już

nie  byc  okazji  aby  otrzymac  80% dofinansowanie.  Świetlice  na  wsiach  otrzymały  swój

brask i myslę, że mieszkańcy to docenią. 
Rozpoczął  się  nowy  rok  szkolny  we  wszystkich  placówkach  oświatowych  w  Gminie.

Placówki  zostały  należycie  przygotowane  na  przyjęcie  dzieci  i  młodzieży.  Zgodnie

z nowymi uregulowaniami prawnymi nasze przedszkole pobiera obecnie 1 zł za dodatkową
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godzinę  pobytu  dziecka  w  placówce  powyżej  podstawy  programowej.  Uzupełnieniem

zmniejszenia odpłatności jest dotacja , którą gmina otrzyma z budżetu państwa na każde

dziecko w wysokości 414 zł w roku 2013r. W naszym przypadku jest to kwota ponad 121

tysięcy  złotych.   Na  razie  mamy  decyzję  na  połowę  tej  kwoty.  W ramach  dotacji  bez

odpłatności  rodziców  od  1  października  br  przedszkole  uruchomi  następujące  zadania

dodatkowe :

- język angielski,

- zajęcia umuzykalniające,

- zajęcia logopedyczne,

- zajęcia korekcyjno- kompensacyjne

W  dniu 5 września 2013 roku  odbyło się uroczyste  zakończenie cyklu szkoleń „Usługi

socjalne-szansą dla kobiet długotrwale pozostających bez pracy” organizowanych w latach

2008-2013. W spotkaniu udział wziął udział również Pan Przewodniczący Rady Gminy oraz

Prezes  Firmy  Szkoleniowej  ATTC,  Pani  Bogumiła  Chromiak-Paprzycka,  prowadząca

tegoroczny oraz ubiegłoroczny kurs szkoleniowy, Kierownik GOPS Jadwiga Kazińska oraz

pracownicy  Ośrodka  Pomocy.  Na  uroczystość zaproszone  zostały  także  wszystkie  Panie

biorące udział w szkoleniach w latach 2008-2013.Zdajemy sobie wszyscy sprawę z potrzeby

kształcenia ustawicznego. Rozwój technologiczny oraz postęp gospodarczy wymuszają na

nas potrzebę dostosowywania swoich kwalifikacji, co jest możliwe dzięki takim szkoleniom.

Podczas  spotkania  dokonano  uroczystego  wręczenia  tegorocznym  Beneficjentkom

certyfikatów  zaświadczających  ukończenie  szkolenia.  Projekt  ma  wiele  aspektów  -  dla

jednych Pań ważny był wzrost pozycji w rodzinie, dla innych możliwość samorealizacji.

Spotkanie  odbyło  się  w  dobrej  atmosferze.  Dziękuję  Pani  Kaźińskiej  oraz  na  jej  ręce

składam  podziękowania  całej  załodze.  Jeżeli  same  Panie  biorące  udział  w  szkoleniu

powiedziały, że bardzo dużo wyniosły ze szkoleń i  to im się w życiu przydaje to samo

mówi za siebie. 

Spotkałem się z kierownictwem poznańskich gazowników, aby otrzymać jasne informacje

na  temat  tego,  jakie  są  rokowania  do  doprowadzenia  gazu  do  Lubasza.  Uzyskałem

zapewnienia,  że  spółka gazownicza jest  w stanie  doprowadzić   na własny  koszt  jeszcze

w przyszłym roku gaz do Lubasza i zasilić w gaz nowe osiedla w Dębem . Gmina natomiast

musi  przygotować  projekt  na  gazyfikację  I  etapu  Lubasza  obejmujący  ulice  Wiejską,

Parkową,  Kolejową,  Chrobrego,  Podgórną,  Pogodną  i  Szkolną.  Umowa  dotycząca

opracowania projektu technicznego przez gminę została już podpisana. Jest to taki ostatni

moment na rozpoczęcie zadania bowiem na początku kadencji prosiłem o jego wykreślenie.
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Jest  to jedno z niewielu,  które  nie  ruszyliśmy.  Jeżeli  teraz jest  szansa to  trzeba do tego

powrócić.  

W Urzędzie  Marszałkowskim w Poznaniu  została  podpisana  umowa  na  dofinansowanie

operacji  pn.  „Zaopatrzenie  wsi  w  wodę  w  Gminie  Lubasz  w miejscowościach:  Lubasz,

Stajkowo, Nowina i w kanalizację w miejscowości Lubasz”. W ramach operacji zostanie

wykonana sieć wodociągowa na ul. Stajkowskiej od torów kolejowych do Cegielni oraz na

ul. Polnej. Projekt obejmuje także wykonanie fragmentów sieci wodociągowej w Nowinie

oraz  w  Stajkowie.  W ramach  zadania  zostanie  także  skanalizowany  dalszy  odcinek  ul.

Łąkowej i  Polnej. Koszt projektu wynosi 1.389.215,56 zł  netto i 1.708.735,14 zł brutto,

a  dofinansowanie  ze  środków Unii  Europejskiej  z  Europejskiego  Funduszu  Rolnego  na

rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich wynosić będzie suma 1.041.911,00 zł. Zadanie planuje

się wykonać do czerwca 2015 r. Projekt ten obejmuje takie odcinki, które zostały wcześniej

wyłączone, gdzie działki zostają dopiero zabudowywane. 

Kilka lat wstecz budowa farmy wiatrakowej w gminie Lubasz, a konkretnie w okolicach

wiatraka  w  Dębem  oraz  składowiska  odpadów  komunalnych  w  Sławienku,  była  dość

głośnym tematem. Gmina opracowała miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego

w porozumieniu z jednym z potencjalnych  inwestorów budowy takiej  farmy.  Podpisany

został akt notarialny darowizny od firmy WINDMARK sp. z o.o. kwoty 2,5 mln złotych.

Darowizna miała być przeznaczona na rozwój infrastruktury Gminy i miała zostać wpłacona

po uzyskaniu przez firmę pozwolenia na budowę lecz nie później niż do 31 maja 2010r.

Gmina  wywiązała  się  z  ustaleń  dotyczących  planu  zagospodarowania  przestrzennego

umożliwiającego firmie uzyskanie pozwolenia na budowę. Z darowizny nie wywiązała się

firma,  która  mimo  możliwości  nie  uzyskała  pozwolenia  na  budowę  ani  nie  wpłaciła

deklarowanej kwoty.  W maju br. podjęliśmy czynności  zmierzające do wyegzekwowania

zobowiązania  firmy  WINDMARK.  Sąd  Okręgowy  w  Poznaniu  XIV  Wydział  Cywilny

z  siedzibą  w  Pile  wydał  w  dniu  05  sierpnia  2013r.  nakaz  zapłaty  w  postępowaniu

upominawczym. Sąd orzekł,  że  WINDMARK sp.  z o.o.  w Szczecinie  jest  zobowiązana

zapłacić  Gminie  Lubasz  w  terminie  14  dni  kwotę  2,5  mln  złotych  wraz  z  należnymi

odsetkami  od  dnia  31  maja  2010 roku.  Wcześniej  Sąd zwolnił  Gminę,  na  jej  wniosek,

z  kosztów  sądowych.  Jeżeli  spółka  zgodnie  z  nakazem  sądowym  nie  zapłaci  Gminie

należnej kwoty, będziemy zmuszeni wyegzekwować ją przez komornika, jeżeli się okaże że

ta firma jeszcze istnieje i coś posiada.

W dniu  07  września  br.  pomnik  upamiętniający  zrzut  spadochronowy  mający  miejsce

w nocy z dnia 06 na 07 września 1944r.  w Sokołowie stał się ofiarą kolejnego już w tym
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roku ataku wandali. Tym razem po wcześniejszym zdewastowaniu napisów i uszkodzeniach

bryły pomnika całość uzupełniły napisy o treściach politycznych, które w ten wyjątkowo

obrzydliwy sposób “uczciły” pamięć żołnierzy. Straty spowodowane przez wandali na tym

obiekcie tylko w roku bieżącym szacuje się na łączną kwotę 6.800,00 zł.   Obiekt został już

odnowiony, ale środki niezbędne na ten cel są przedmiotem dzisiejszej uchwały w sprawie

z mian w budżecie Gminy.

Uczestnicy delegacji z naszej gminy, która w dniach od 15- 18 sierpnia 2013 r. uczestniczyła

w Święcie Europy udowodnili, że potrafimy odnaleźć się i to w gronie zarówno Niemców

jak i  Francuzów. Święto Europy  zorganizowane przez Niemców z Sottrum zgromadziło

i Polaków i Niemców i Francuzów, którzy wspólnie znaleźli porozumienie. Pokazaliśmy się

z jak najlepszej strony. Udowodniliśmy, że my Polacy potrafimy odnaleźć się w „wielkim

świecie”,  potrafimy  pokazać,  że  tworzymy  jedną  wspaniałą  rodzinę.  Nasze  wyroby

wędliniarskie firmy Kraft, pieczywo z lubaskiej piekarni, ogórek i chleb ze smalcem, polski

kucharz  na  sprzęcie  firmy  PLASTMET,  a  także  wyroby  czarnkowskiej  mleczarni,  są

wielkim rarytasem dla Niemców i Francuzów i zrobiły wielka furorę. Dziękuję wszystkim

firmom oraz  uczestnikom  za  udział  w  tym  Święcie  Europy.  Każdy  kto  tam  był  może

zaświadczyć, że mówię prawdę. Z tego miejsca każdemu z uczestników z osobna dziękuję.

Było  mi  miło  być  Wójtem takiej  delegacji.   Dodam tylko,  że  jak  Polacy  wyjechali  to

usłyszałem, że miasto umarło,  dlatego powiedziałem, że możemy jeszcze wrócić.  Wynik

tego  wyjazdu  jest  taki,  że  poznaliśmy  tą  trzecią  grupę  i  Francuzi  są  zdecydowani  aby

podpisać umowę o współpracy z nami. Francuzi zaprosili nas w lipcu przyszłego roku na

winobranie. Natomiast do nas mieliby przyjechać  za dwa lata, również w okresie letnim

w  okresie Dni Lubasza. Chciałbym tutaj podziękować wszystkim sponsorom, szczególnie

Panu Sendalowi, Panu Kraftowi i Mleczarni z Czarnkowa. Następnie przekazał zebranym

do  obejrzenia  zdjęcia.  Nadmienił  też,  że  nasze  gospodarstwa  agroturystyczne  miały

możliwość zaprezentowania się i ma nadzieję, że dzięki temu pozyskają swoich klientów.     

W dniu 28 sierpnia 2013 roku nasza mieszkanka Sokołowa w gminie Lubasz, Czcigodna

Pani  Helena  Masłek  obchodziła  102  urodziny.  W tak  uroczystym  i  wyjątkowym  dniu

 złożyliśmy   Dostojnej  Jubilatce  wizytę.   Prócz  kwiatów,  okolicznościowego  listu

gratulacyjnego  i  upominku na ręce  Dostojnej Jubilatki   złożyliśmy serdeczne gratulacje

i wyrazy najwyższego szacunku.

Z pewnością troskliwa opieka rodziny, miłość i szacunek pomogły osiągnąć tak sędziwy

wiek, dlatego podziękowaliśmy także w tym dniu Państwu Wiktorii i Alfonsowi Masłek,

którzy niestrudzenie sprawują nad  jubilatką wzorową i godną naśladowania opiekę. Pani

7



Helena  Masłek   przywitała  nas  radośnie  i  pogodnie,  cieszy  się  dobrym zdrowiem, czas

spędza wśród najbliższej rodziny w Sokołowie.

Jeszcze  raz  serdecznie  gratulujemy  tak  pięknego jubileuszu  i  życzymy  Pani  Helenie  na

kolejne  lata  dużo  dobrego  zdrowia,  cierpliwości  w  zmaganiu  się  z  wszelkimi

niedogodnościami dnia codziennego oraz nieustającej pogody ducha.

Miniony okres obfitował w imprezy organizowane z myślą o naszych mieszkańcach.

W dniu  2  sierpnia  zakończyła  się  pierwsza  organizowana  dla  dzieci  z  Gminy  Lubasz

półkolonia.  Pożegnanie  półkolonistów  odbyło  się  nad  lubaskim  jeziorem.  Wśród

wypoczywających  dzieci  znalazło  się  aż  20-ro  z  rodzin  zrekrutowanych  przez  Gminny

Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu, a ogółem wzięło udział w półkolonii 30 dzieci.

Półkolonia pod hasłem „Wakacje za jeden uśmiech” trwała 2 tygodnie od poniedziałku do

piątku,  w godzinach 9-16.  Dzieci  zapewnione miały  w tym czasie  3  posiłki:  śniadanie,

II  śniadanie  oraz obiad.  Wypoczywający  półkoloniści  uczestniczyli  w różnych zajęciach

i  wycieczkach.  Ważne  dla  organizatorów było  pokazanie  naszym  mieszkańcom,  małym

i dużym, że w Lubaszu nie można się nudzić. Dzięki temu, iż w półkolonii udział brały

dzieci w różnym wieku (7-13 lat), oraz z różnych miejscowości ( Jędrzejewo, Prusinowo,

Nowina, Stajkowo, Dębe, Lubasz), dzieci się zintegrowały. Na co dzień, w roku szkolnym,

nie mają okazji się ze sobą spotykać ze względu na odmienną lokalizację szkół. Integracji

sprzyjał nawet ubiór półkolonistów. Wszystkie dzieci otrzymały żółte, słoneczne koszulki

z logo Gminy  Lubasz,  dzięki  czemu były  zawsze widoczne, a  zarazem bezpieczniejsze.

Dzieci tak ubrane wszędzie promowały naszą gminę i stały się znakiem rozpoznawczym

pólkolonii.

Wszystkie  dzieci  chętnie  angażowały  się  w  program  zajęć,  dlatego  na  zakończenie

otrzymały Dyplomy Wzorowego Półkolonisty.

W roku bieżącym obchody DNI LUBASZA  trwały dwa dni i  tradycyjnie zgromadziły

liczną  widownię.  W  tym  roku  organizatorzy  postanowili  połączyć  obchody  wraz

z  organizowanym  już  czwarty  raz  dużym  przedsięwzięciem  sportowym  o  zasięgu

międzynarodowym pod nazwą „Czaruś-CUP”. Właśnie od zmagań sportowych zaczęły się

Dni Lubasza. Pod wieczór zapełnił się lubaski amfiteatr, na którego scenie wystąpiły aż trzy

zespoły muzyczne. Gwiazdą wieczoru był zespół TSA . Wystąpił też zespół „Nalepa Band”

wywodzący  się  z Piły,  który  zaprezentował  najbardziej  znane przeboje Tadeusza Nalepy

w  wykonaniu  jego  syna  Piotra  Nalepy.  Koncertowy  wieczór  zakończyła  discopolowa

formacja „Verdis” z Białegostoku. Niedzielny dzień rozpoczął się Spławikowymi Zawodami

Wędkarskimi  zorganizowanymi  przez  Koło  PZW  w  Lubaszu  wspólnie  z  Gminnym
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Ośrodkiem  Kultury  w  Lubaszu.  Ponad  dwudziestu  wędkarzy  z  terenu  gminy  Lubasz

„moczyło  kija”  na  stanowiskach  rozlokowanych  wokół  jeziora.  Widoczne  są  już  efekty

rekultywacji jeziora – jeszcze kilka lat temu łowione ryby ważyły około 0,5 kg, a w tym

roku  złowiono takie ponad 4 kg. Widać jak inwestycja w jezioro się opłaciła.  Obok na

plaży  odbył   się  Otwarty  Turniej  Siatkówki  Plażowej  o  Puchar  Wójta  Gminy  Lubasz.

Dwanaście  drużyn   2-osobowych walczyło o wspaniałe  puchary  oraz nagrody  pieniężne

ufundowane  przez  organizatorów.  W  amfiteatrze  natomiast   rozbrzmiewała  muzyka

w wykonaniu Orkiestry  Dętej  Miasta Leszno, która na chwilę wyprowadzona została na

ulice  Lubasza,  aby  Ci  pozostający  w domu mogli  choć  przez chwile  przeżyć  uniesienia

muzyczne.  Myślę,  że  tą  formułę  w  następnych  latach  będzie  można  rozbudować.

Po tym udanym koncercie część widzów udała się na plażę, gdzie odbyły się zajęcia tańca

„Zumba. Dni Lubasza zakończyła tradycyjna zabawa taneczna, a do tańca tym razem zagrał

zespół OPUS z Wielenia. Dni Lubasza trwały krócej, ale chyba bardziej intensywnie. Każdy

mógł znaleźć coś dla siebie. 

W roku 2013 na terenie gminy Lubasz zdecydowano się wrócić do zorganizowania dożynek

poza Lubaszem. Ciężar na swoje barki wzięli mieszkańcy wsi Kamionka za co sołtysowi

i całej Radzie Sołeckiej oraz wszystkim tym którzy tam pracowali dziękuję. Ogrom pracy

wykonanej,  aby  przebieg  dorocznego  święta  plonów miał  godny  charakter,  widać  było

gołym okiem. Uroczystość rozpoczęła Msza święta odprawiona przez proboszcza lubaskiej

parafii  księdza  Mirosława  Wawrzyniaka.  Tradycyjny  obrzęd  chleba  przygotował  zespół

śpiewaczy  Lubaszanki.  Starościną i  Starostą  Dożynkowym byli  Wiesława Sroka i  Adam

Zielsdorf. Komisja oceniająca wieńce i korowody dożynkowe  przyznała pierwsze miejsce

sołectwu  Goraj  –  Bzowo,  drugie  wsi  Nowina,  a  Jędrzejewo  i  Sokołowo  uplasowali  na

miejscu trzecim. 

W sobotę pożegnaliśmy lato dokonując jednocześnie uroczystego otwarcia wykonanej ze

środków unijnych programu PO RYBY ścieżki spacerowej przy jeziorze w Lubaszu. Nikt

się nie spodziewał, że będzie tak wielu chętnych. Zbliżają się chyba wybory bo odwiedzili

nas nawet politycy, którzy mieli okazję zobaczyć co się tam na tym ośrodku w ostatnich

kilku latach  zmieniło. Później dotarł jeszcze do nas Wicemarszałek, który obiecał nam że

będzie  rozmawiał  w  sprawie  ścieżki  z  szefem  lasów.  Część  uczestników  przemierzyła

ścieżkę pieszo, inni rowerem a jeszcze inni ciuchcią, którą trzeba było wyciągać z piasku,

ale to była dodatkowa atrakcja. 

Wczoraj  odbył  się  natomiast  Dzień  Latawca,  który  jest  pomysłem dwóch ludzi.  Trzeba

znaleźć  odpowiedni czas, aby impreza ta znalazła swoje miejsce w  kalendarzu imprez.
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Trzeba się zastanowić czy jej nie przyspieszyć bo wiatr w Dębem wieje cały czas, a wczoraj

dla tych dzieci było już trochę za zimno. Dziękuję organizatorom bo okazało się, że to może

w takiej formule funkcjonować. Wszyscy widzieliśmy  jak wiele osób się przemieszczało

nie tylko z Lubasza ale i Czarnkowa.   

Dzieje się tez wiele rzeczy administracyjnych, spływa wiele wniosków, o których można by

wiele mówić, ale zostaną one po obróbce  radnym przedstawione na kolejnych komisjach

i o czym będę Państwa informował później.   

Wójt  Gminy  kończąc  swoją  wypowiedź  podziękował  wszystkim za  cierpliwość  i  wysłuchanie

informacji. Do informacji uwag i zapytań nie zgłoszono

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił zebranym nowego sołtysa wsi Nowina Panią

Kingę Kurowską,  której  złożył  życzenia  owocnej  pracy  i  pogratulował,   w tak młodym wieku

zaufania  ze  strony  mieszkańców.   Oferując  pomoc,  życzenia  złożył  także  Wójt  Gminy,  który

zaprosił  Panią  sołtys  do współpracy.   Życzenia  wszystkiego dobrego złożyła  ponadto Sekretarz

Gminy. 

Ad.  2    Informację  z  wykonania budżetu  za I  półrocze 2013 roku,  w tym sprawozdanie  Komisji

Rewizyjnej   z działalności 

Pani Skarbnik powiedziała, że radni otrzymali obszerną informację w przedmiocie sprawy. Od tego

momentu  wiele  się  zmieniło,  ponieważ  kończy  się  już  trzeci  kwartał.  W  myśl  przepisów  o

finansach   publicznych  ustawa  nakłada  na  Wójta  obowiązek  przedstawienia   do  31  sierpnia

informacji  z przebiegu  wykonania budżetu za I półrocze oraz uzyskania opinii Regionalnej Izby

Obrachunkowej. 

Skarbnik stwierdziła,  że na plan dochodów w wysokości ponad 26 milionów na pierwsze półrocze

uzyskano  ponad 56 % czyli ponad   14.798 tys zł. Natomiast wydatki wykonano w ponad 49,

prawie  50%.  Wszystko  wskazywałoby  na  to,  ze  wskaźniki  są  bardzo  dobre  niemniej  jednak

analizując już szczegóły należy zwrócić uwagę na pewne niedoskonałości i zagrożenia. Niektóre

dochody wykonane są już  w 100% i nie pojawią się w II półroczu. Chodzi przede wszystkim o

dotacje unijne. 

Kilkakrotnie  zwracano  już   uwagę,  że  założenia  planu,   przy  ustalonej  odpłatności  za

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  nie  pozwolą  na  osiągnięcie   planowanych  dochodów

w wysokości  500tys zł. Po złożonych deklaracjach upatruje się  realne zagrożenie nie wykonania

dochodów w tym obszarze w  granicach 180 tys zł.  

Kolejne zagrożenie dotyczy dochodów  od osób fizycznych , z tzw. PIT-ów  gdzie % wykonania

wynosi prawie 42%  (brakuje do prawidłowego wskaźnika ponad 200tys zł) Choć wpływy z tego

tytułu  w  II  półroczu  są  zazwyczaj  znacznie  wyższe,   co  już  obecnie  widać,  upatruje  się  tutaj
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zagrożenia.

Następnie sprzedaż mienia komunalnego, gdzie zaplanowano 100 tys zł, a  wykonanie jest tylko ze

sprzedaży  ratalnej.  Mamy  nadzieję,  ze  podjęte  czynności,  intensywne  działania  związane

z ogłoszeniem przetargów pozwolą  w II półroczu uzyskać dochody z  tytułu sprzedaży mienia, z

tego  co gmina  jeszcze posiada.

Udało się natomiast osiągnąć znaczne dochody z mandatów karnych,  które  pozwolą złagodzić

anomalie  w naszym budżecie poprzez zmiany, które będą proponowane.  

Jeżeli chodzi o stronę wydatkową to wszystko przebiega w miarę w porządku w stosunku do planu.

Procent  wykonania  wydatków  bieżących  wynosi  51%  (  wydatki  oświatowe,  gminne  na

poszczególne  działy  budżetu,  w tym dotacje  z  budżetu,  które  przekazywane  są  do  podmiotów

sektora finansów publicznych i spoza tego sektora)   

Wydatki  inwestycyjne  kształtują  się  na  poziomie  ponad  46%   co  na  dzień  dzisiejszy  już  się

diametralnie  zmieniło,  o  czym  mówił  Wójt.  Większość  projektów jest  zakończona  lub  jest  na

ukończeniu. 

Jeżeli chodzi o przychody budżetu to zaciągnięto dwie pożyczki

1)  pożyczkę w wysokości  138.178,00 zł z  Banku Gospodarstwa Krajowego  na sfinansowanie 

części udziału PROW w realizacji zadania inwestycyjnego tj. Modernizacja centrum 

rekreacyjnego nad jeziorem w Lubaszu   – II etap,

2) pożyczkę  w wysokości 809.128,94 zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska    

i Gospodarki Wodnej  na sfinansowanie części udziału własnego gminy w realizacji projektu

 – budowa kanalizacji sanitarnej we wsi  Goraj.

Natomiast w zakresie rozchodów dokonano spłat  na łączną kwotę   2.281.035,03 zł , w tym 

– 1.679.972,03 zł  z tyt. pożyczek zaciągniętych na wyprzedzające  finansowanie 

           projektów  unijnych (  uregulowanie gospodarki zaopatrzenia wsi w wodę w Gminie

           Lubasz –II etap -1.094.666,00 zł, budowa, przebudowa i remonty świetlic wiejskich 

           w Nowinie, Kamionce, Jędrzejewie i Prusinowie – 443.226,34 zł 

– oraz budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Działkowej w Lubaszu  -142.079,69 zł).

Łączne zadłużenie gminy na koniec  czerwca  2013r.,  spowodowane faktem skorzystania

z pozabudżetowych środków zwrotnych ,  wynosi  11.088.943,83  zł  i stanowi  41,99  %

( z wyłączeniem zadłużenia na projekty unijne  - 41,47 % )  dochodów  planowanych  na  2013r.

Obowiązujący wskaźnik 60%

Łączna kwota spłaty kredytów , pożyczek i  odsetek wynoszących  220.823,75 zł stanowi  9,47 %

dochodów planowanych   na   2013r.,  z wyłączeniem spłat  pożyczek unijnych   3,11% na nadal

obowiązujący wskaźnik 15%.
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W materiałach jakie zostały przekazane radnym są jeszcze informacje z wykonania za I półrocze

z instytucji  kultury, informacja z wykonania Wieloletniego Programu  Finansowego oraz opinia

Regionalnej Izby Obrachunkowej, która jest  w całości pozytywna. 

Wskaźniki w tym roku są dobre, ale trzeba myśleć już o wskaźnikach przyszłorocznych, które będą

dla gminy niekorzystne. 

W związku z tym, że   do  Skarbnik Gminy  nie było pytań  Wiceprzewodniczący  (Przewodniczący

opuścił na chwilę salę) Henryk Geremek udzielił głosu Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej.

Łukasz Wlekły -  poinformował, że Komisja w  I półroczu dokonała kontroli:

– wydatków na wyjazdy służbowe dyrektorów szkół i dokształcanie nauczycieli  w II półroczu

roku szkolnego 2012/2013

– wydatków na zakup  pomocy dydaktycznych dla szkół działających na terenie gminy 

Stwierdził,  że wydatki te realizowane były  prawidłowo. Wszystkie koszty  związane z zakupem

pomocy  dydaktycznych  potwierdzone  zostały  fakturami  i  Komisja  nie  stwierdziła  żadnych

uchybień w tym obszarze. Zwrócił  uwagę, że Szkoła  Podstawowa w Kruczu nie wydatkowała w I

półroczu żadnej złotówki na wyjazdy służbowe, zakup pomocy czy też dokształcanie nauczycieli.

Natomiast Gimnazjum nie poniosło żadnych kosztów  na dokształcanie nauczycieli i zakup pomocy

dydaktycznych. 

Kolejna kontrola przeprowadzona przez Komisję Rewizyjną  dotyczyła  wydatkowania środków

z budżetu gminy  na OSP za I półrocze 2013. Komisja sprawdzała faktyczne wydatki jakie gmina

ponosi na ekwiwalenty strażaków biorących udział w akcjach.   Stawki ustalone zostały uchwałą

Rady Gminy  i przedstawiają się następująco:

– udział w akcji gaszenia pożaru – 12zł/godz

– udział w zdarzeniu ratowniczym - 8zł/godz

– udział w szkoleniu - 5zł/godz  

W I półroczu odbyło się jedno szkolenie, w którym wzięły udział 3 osoby, a  które nie obciążyło

budżetu. Natomiast za drugie gmina wypłaciła strażakom ekwiwalent za każdą godzinę szkolenia.

Udział  w tym szkoleniu brali strażacy z następujących jednostek:

– OSP Stajkowo – 1 osoba

– OSP Sokołowo – 3 osoby

– OSP Krucz – 5 osób

– OSP Lubasz -  7  osób
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Wyjazdów do  akcji  ratowniczych  w I  półroczu  było  około   40.  Środki  na  OSP wydatkowano

prawidłowo. Komisja wypracowała następujące wnioski:

– podjąć  działania zmierzające do włączenia jednostki OSP Krucz  do krajowego systemu

ratownictwa,  by  możliwe  było  pozyskiwanie  środków  zewnętrznych  na  działalność  tej

jednostki

– w przypadku rezerw w limicie środków przeznaczonych na utrzymanie jednostek OSP pod

koniec bieżącego roku  zakupić pasy dla wszystkich jednostek OSP, a jeżeli środki te będą

niewystarczające zaplanować taki zakup na rok przyszły .

Komisja przeprowadziła także  kontrolę naboru dzieci do przedszkoli w Gminie Lubasz, podczas

której stwierdzono, że  na Radzie Pedagogicznej  w dniu 05 marca 2013 roku zatwierdzony został

Regulamin rekrutacji dzieci do przedszkola "Bajka" w Lubaszu na rok szkolny 2013/2014, który

jest dostępny na stronie internetowej. Zgłoszeń do przedszkola było 315 z czego  przyjętych zostało

293 dzieci. Przedszkole posiada 12 oddziałów, do których może przyjąć 300 dzieci (po 25 osób

w oddziale). Rezerwy obecnie są w Przedszkolu w Prusinowie oraz w Kamionce. Rodzicom dzieci

nieprzyjętych  proponowano  zatem  możliwość  dowożenia  dziecka  do  w/w oddziałów,  z  czego

rodzice z różnych względów nie skorzystali. Każdy z rodziców otrzymał informację o możliwości

przyjęcia  dziecka do przedszkola  w przypadku  pojawienia  się  wolnego miejsca.   Komisja  nie

stwierdziła żadnych uchybień w rekrutacji dzieci do przedszkola na rok szkolny 2013/2014.

Następnie  Radny   Łukasz  Wlekły  poinformował  zebranych  o  kontroli  przeprowadzonej

w  jednostce  kultury,  w  bibliotece.  W trakcie  posiedzenia   Komisja  wypracowała  następujące

wnioski:

– przekazywać  więcej  informacji  o  pracy  biblioteki  i  jej  dokonaniach  w  Biuletynie

Informacyjnym,  które  pozwoliłyby  w  większym  stopniu  zachęcić  mieszkańców  do

korzystania z jej usług oraz zachęcenia do czytania książek

– przeprowadzić szkolenie pracownika GOK do pracy w bibliotece na ewentualne zastępstwo

(zmniejszono etat w bibliotece co powoduje, że w przypadku choroby lub wyjazdu nie ma

zastępstwa).

– ponowić wniosek na doposażenie biblioteki (wniosek, który wcześniej złożono nie uzyskał

akceptacji)

Do sprawozdania z pracy  Komisji Rewizyjnej uwag nie zgłoszono. 

Nad informacją z wykonania budżetu za I półrocze 2013 r nie dyskutowano po czym przystąpiono

do głosowania. 

W  wyniku  głosowania  informację  z  wykonania  budżetu  za  I  półrocze  2013  roku  przyjęto
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jednogłośnie  (obecnych 15 radnych) 

PRZERWA 15.05 – 15.20

Ad. 3   Omówienie i analiza wyników nauczania w szkołach podstawowych i gimnazjum oraz ocena

przygotowania  placówek  szkolnych,  w  tym  sprawozdanie  Komisji  Zdrowia,  Oświaty,  Kultury

i Spraw Socjalnych Rady Gminy 

W pierwszej  kolejności  głos  zabrał  Radny  Tomasz  Biernat,  który  złożył  sprawozdanie  z  pracy

Komisji  Zdrowia,  Oświaty,  Kultury   i  Spraw Socjalnych  Rady  Gminy.  Powiedział,  że  Komisja

dokonała  objazdu placówek oświatowych   znajdujących  się  na  terenie  naszej  gminy.  Komisja

zajęła się następującymi  zagadnieniami:

– omówienie wyników egzaminów zewnętrznych z 3 ostatnich lat.

– przedstawienie polityki kadrowej z 3 ostatnich lat (przejścia na emeryturę, zwolnienia, nowe

stanowiska pracy) zarówno w sferze dydaktycznej, jak również obsługi szkół. 

– wykaz  ilości  godzin  dydaktycznych  dla  poszczególnych  nauczycieli  w  nowym  roku

szkolnym  2013/2014  (czy  w  poszczególnych  szkołach  będzie  konieczne  wypłacanie

tzw.”14”?)

– omówienie  inwestycji z 3 ostatnich lat z podziałem na inwestycje ze środków budżetowych

oraz tych pozyskanych z innych źródeł (sponsorzy, darowizny, programy unijne itp.) 

Zaznaczył,  że  w  objeździe  uczestniczył  również  dyrektor  GZOSZiP  Ryszard  Bilski,  który

przedstawi szczegółową analizę wyników nauczania oraz wykonane w poszczególnych jednostkach

zadania. Komisja natomiast wypracowała następujące wnioski:

– stwierdziła, że szkoły i przedszkole w Gminie Lubasz są przygotowane do nowego roku

szkolnego,  w  Szkole  Podstawowej   w  Lubaszu  nie  zakończono  termomodernizacji,  ale

zapewnione jest bezpieczeństwo uczniów.

– wyniki egzaminów zewnętrznych są zadowalające, wyniki w większości szkół są wyższe niż

w powiecie,  województwie,  ale  gorsze niż średnie w kraju (generalnie  w województwie

wielkopolskim wyniki  są  niskie  i  może  należałoby  spytać  fachowców,  dlaczego  tak  się

dzieje). Na uwagę zasługuje Szkoła Podstawowa  w Miłkowie, która od lat ma najwyższe

wyniki w gminie. (Jest to na pewno osiągnięcie całego zespołu. Kadra się nie zmienia)

– Dyrektorzy starają się pozyskiwać fundusze zewnętrzne od sponsorów,  w tym rodziców na

polepszenie warunków nauki w placówkach, są to często spore kwoty pieniędzy i dlatego

należy w Biuletynie Informacyjnym zamieścić wykaz sponsorów placówek oświatowych,

aby  informacje  te  były  znane  wszystkim  mieszkańcom.  Jednocześnie  będzie  to  forma

podziękowania dla osób i firm wspierających oświatę w naszej gminie.(Każda placówka ma
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wykaz sponsorów na swojej stronie, ale nie każdy sprawdza czy też ma taką możliwość) 

– Systematycznie i konsekwentnie dążyć do ograniczenia wypłaty dodatku wyrównawczego

poprzez  dodawanie  nauczycielom  godzin  (  już  na  etapie  przygotowywania  arkuszy

organizacyjnych).

– W sposób rzetelny  i  zgodny  z faktami informować opinię publiczną  o sytuacji  oświaty.

(Należy podać z czego dodatek wyrównawczy wynika, jakie elementy mają wpływ na jego

wysokość) 

– Ograniczyć do minimum zatrudnianie nowych nauczycieli, w przypadku wakatu uzupełniać

nauczycielami z innej szkoły naszej gminy, aby jak najwięcej godzin przypadało naszym

nauczycielom. 

– Proponować nauczycielom podnoszenie kwalifikacji do prowadzenia dwóch, a nawet trzech

przedmiotów,  by  możliwe  było  maksymalne  wykorzystanie  ich  czasu  pracy  w  jednej

placówce oświatowej,  z którą  nauczyciel  się utożsamia i  jest  odpowiedzialny  za wyniki

uczniów  na  egzaminach,  olimpiadach,  konkursach,  zawodach  sportowych  itp.(  Jeżeli

nauczyciel ma kwalifikacje do prowadzenia zajęć z dwóch lub trzech przedmiotów dużo

łatwiej dyrektorowi nim zarządzać, aby dodatków wyrównawczych było mniej)   

– Koordynować pracę nauczycieli pomiędzy placówkami oświatowymi znajdującymi się na

terenie  Gminy  Lubasz,  obecna  sytuacja  świadczy  o  braku  pełnej  współpracy  między

dyrektorami.  Głównym inicjatorem takiej  współpracy  powinien  być  dyrektor  Gminnego

Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli. (aby jak najlepiej przygotować arkusze organizacyjne)

Następnie złożył na ręce dyrektorów szkół podziękowania  wszystkim pracownikom oświaty  za

włożony trud,  w minionym roku,  w proces kształcenia dzieci i młodzieży życząc im jednocześnie

sukcesów w pracy zawodowej i życiu osobistym, tym bardziej że zbliża się Dzień Edukacji. 

Następnie głos zabrał Dyrektor GZOSZiP 

Ryszard Bilski powiedział, że jak co roku  w  kwietniu 2013 roku został przeprowadzony 

sprawdzian   dla uczniów wszystkich  klas VI, podczas którego badano następujące umiejętności:

• czytanie

• pisanie

• rozumowanie

• korzystanie z informacji

• wykorzystanie wiedzy w praktyce

Następnie przedstawił wyniki w poszczególnych szkołach i tak:
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Publiczna Szkoła Podstawowa w Lubaszu. Do sprawdzianu przystąpiło 34 uczniów z dwóch klas 

• Średnia klasy VI a – 23,07 pkt,

• Średnia klasy VI b – 21,71 pkt.

Wyniki przedstawiają się następująco:

szkoła gmina powiat województwo okręg Kraj

22,39 21,93 22,51 23,37 23,37 24,03

W szkole tej poszczególne umiejętności uczniowie opanowali na poziomie:

 Umiejętności

       maks. pkt

Czytanie

10 pkt

Pisanie

10 pkt

Rozumowanie

8 pkt

Korzystanie

z informacji

4 pkt

Wykorzystanie

wiedzy

w praktyce

8 pkt.

Szkoła 6,84 5,72 2,88 2,25 3,66

Województwo 7,14 5,98 4,08 2,40 3,79

Wyniki sprawdzianu z ostatnich trzech lat przedstawiają się następująco:

szkoła gmina powiat woj. wielkopolskie okręg Kraj

2011 25,3 25,31 24,20 24,69 24,65 25,27

2012 22,43 21,85 21,43 21,98 22,01 22,75

2013 22,39 21,93 22,50 23,37 23,37 24,03

Publiczna Szkoła Podstawowa w Miłkowie, gdzie do sprawdzianu przystąpiło 13 uczniów 

wyniki kształtują się następująco:

szkoła gmina powiat województwo okręg Kraj

24,15 21,93 22,51 23,37 23,37 24,03

Poszczególne  umiejętności uczniowie opanowali na poziomie:
    Umiejętności
      maks. pkt

Czytanie
10 pkt

Pisanie
10 pkt

Rozumowanie
8 pkt

Korzystanie
z informacji

4 pkt

Wykorzystanie
wiedzy

w praktyce
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8 pkt.

Szkoła 7,08 6,08 4,38 2,08 4,54

Województwo 7,14 5,98 4,08 2,40 3,79

Na uwagę zasługuje bardzo wysoki wynik wykorzystania wiedzy w praktyce.

Wyniki sprawdzianu z ostatnich trzech lat przedstawiają się następująco:

szkoła gmina powiat woj. wielkopolskie okręg Kraj

2011 23,70 25,31 24,20 24,69 24,65 25,27

2012 22,44 21,85 21,43 21,98 22,01 22,75

2013 24,15 21,93 22,50 23,37 23,37 24,03

Publiczna Szkoła Podstawowa w Kruczu, gdzie do sprawdzianu przystąpiło 10 uczniów wyniki 

kształtują się następująco:

szkoła gmina powiat województwo okręg Kraj

18,70 21,93 22,51 23,37 23,37 24,03

Poszczególne umiejętności uczniowie opanowali na poziomie:

Umiejętności

     maks. pkt

Czytanie

10 pkt

Pisanie

10 pkt

Rozumowanie

8 pkt

Korzystanie

z informacji

4 pkt

Wykorzystanie

wiedzy

w praktyce

8 pkt.

Szkoła 6,9 5,3 2,5 2 2

Województwo 7,14 5,98 4,08 2,40 3,79

Wyniki sprawdzianu z ostatnich trzech lat przedstawiają się następująco:

szkoła gmina powiat woj. wielkopolskie okręg Kraj

2011 24,60 25,31 24,20 24,69 24,65 25,27

2012 18,67 21,85 21,43 21,98 22,01 22,75

2013 18,70 21,93 22,50 23,37 23,37 24,03

Publiczna Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie, gdzie do sprawdzianu przystąpiło 13 uczniów 

wyniki kształtują się następująco:

szkoła gmina powiat województwo okręg Kraj

21,15 21,93 22,51 23,37 23,37 24,03
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Poszczególne umiejętności uczniowie opanowali na poziomie:

 Umiejętności

     maks. pkt

Czytanie

10 pkt

Pisanie

10 pkt

Rozumowanie

8 pkt

Korzystanie

z informacji

4 pkt

Wykorzystanie

wiedzy

w praktyce

8 pkt.

Szkoła 7,15 5,61 2,61 2,23 3,54

Województwo 7,14 5,98 4,08 2,40 3,79

Wyniki sprawdzianu z ostatnich trzech lat przedstawiają się następująco:

szkoła gmina powiat woj. wielkopolskie okręg Kraj

2011 29,00 25,31 24,20 24,69 24,65 25,27

2012 20,89 21,85 21,43 21,98 22,01 22,75

2013 21,15 21,93 22,50 23,37 23,37 24,03

Podsumowanie sprawdzianu klas VI w roku szkolnym 2012/2013

Szkoła szkoła gmina powiat woj. 

wielkopolskie

okręg Kraj

PSP 

Lubasz

22,39

21,93 22,50 23,37 23,36 24,03

PSP

Miłkowo

24,15

PSP 

Krucz

18,70

PSP

Jędrzejewo

21,15

Publiczne Gimnazjum w Lubaszu  rok 2012

Wynik

szkoły

Wynik 

gminy

Wynik 

powiatu

Wynik 

województwa

Wynik

okręgu

Część

humanistyczna

język polski 64,58 54,51 59,84 62,97 63,10
historia i wos 59,36 52,98 56,26 59,89

59,48

Część

matematyczno-

przyrodnicza

matematyka 44,81 38,14 43,12 46,25 45,91
przedmioty

przyrodnicze 49,85 44,63 45,86 48,98 48,89

Język obcy język

niemiecki

poziom

podstawowy

53,78 45,19 56,25 55,88 56,32
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język

niemiecki

poziom

rozszerzony 29,83 23,96 29,69 29,84 30,99

język

angielski

poziom

podstawowy 59,21 59,21 55,42 62,10 62,13

język

angielski

poziom

rozszerzony 83,43 83,43 43,06 45,52 45,93

Wyniki egzaminu gimnazjalnego rok 2013

Wynik

szkoły

Wynik 

gminy

Wynik 

powiatu

Wynik 

wojewód

ztwa

Wynik

okręgu

Część

humanistyczna

język polski 64,83 54,46 58,65 59,92 59,45
historia i wos

59,63 53,68 54,14 56,49
56,17

Część

matematyczno-

przyrodnicza

matematyka 46,95 40,50 44,48 47,43 46,64
przedmioty

przyrodnicze 61,06 54,14 56,40 58,13 57,59

Język obcy

język

niemiecki

poziom

podstawowy 71,86 45,16 60,65 57,17 57,74

język

niemiecki

poziom

rozszerzony 51,36 27,14 38,74 36,95 37,85

język

angielski

poziom

podstawowy
47,84 48,18 55,01 61,78 61,80

język

angielski

poziom

rozszerzony
66,00 66,00 47,65 44,53 45,35

Wyniki egzaminu gimnazjalnego  rok 2011

Wynik

szkoły

Wynik 

wsi

Wynik 

powiatu

Wynik 

województwa

Wynik

okręgu

Część

humanistyczna 25 24,65 22,44 23,69 23,76
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Część

matematyczno-

przyrodnicza
23,14 22,97 22,05 23,38 23,01

Język obcy

język niemiecki

poziom

podstawowy 29,43 27,01 28,07 27,62 27,48

Następnie omówił zakres robót wykonanych w poszczególnych placówkach szkolnych w 2013r.,  

co przedstawia się następująco:

W  Publicznej  Szkole  Podstawowej  w  Lubaszu  przeprowadzono  na  korytarzu  szkoły  –  przy

głównym  wejściu   do  budynku   prace  malarskie,  zlecono  wykonanie   zabudowy  liczników

energetycznych - wydatkując na ten cel 3.000,00zł.  W I półroczu 2013r zlecono również  usunięcie

fundamentów po starej szkolnej stodole, wyrównanie  boiska szkolnego oraz  nawiezienie piasku na

boisko szkolne  - za łączną kwotę 2.500,00zł.  W okresie ferii zimowych  przeprowadzono  szereg

prac w klasie nr 6, gdzie  odnowiono gruntownie  całe pomieszczenie  łącznie z wymianą lamp,

wymiana wykładziny podłogowej  - wydatkując na ten cel 13.161,00 zł. W PSP Lubasz w roku

2013 zakupiono  z budżetu szkoły kosiarkę jezdną (2.350,00 zł)  oraz zakupiono  meble stanowiące

wyposażenia   klasy  nr  6  –  wydatkując  łącznie  10.140,21  zł.   W  okresie  letnich  nawałnic

deszczowych  szkoła  uległa  zalaniu,   w wyniku czego otrzyma 22.760,00zł od ubezpieczyciela

celem pokrycia  powstałych  szkód.  Aby  zlikwidować  powstałe  szkody  postanowiono  rozpocząć

prace  remontowo malarskie już w okresie wakacji szkolnych. Otrzymane środki wystarczyły na

zlikwidowanie powstałych szkód, modernizację biblioteki szkolnej oraz umożliwiły wymianę 6  par

drzwi  na  górnej  kondygnacji.    Szkoła  wykorzystała  pojawiającą  się  możliwość  i  wystąpiła

z  wnioskiem  o  uzyskanie  dofinansowania  na  likwidacje  barier  architektonicznych  ze  środków

rezerwy  oświatowej.  Szkoła  otrzymała  19.990,00zł  stanowiące  50%  planowanych  na  ten  cel

środków – pozostałe 20.000,00zł zostały zabezpieczone w budżecie szkoły na rok 2013.  W ramach

tychże środków zostaną wykonane podjazdy dla dzieci na wózkach  zarówno od frontu jak i od

boiska szkolnego oraz  zostaną wykonane nowe pochwyty na klatce schodowej wewnątrz budynku. 

Szkoła pozyskała  w roku 2013 sporo środków pozabudżetowych,  za które to zakupiono książki do

biblioteki  -  1.000,00zł,  wykonano nowe tablice  ogłoszeń – 1.500,00zł  oraz zakupiono sztalugi,

farby, deski i sztalugi za 4000,00zł. Szkoła pozyskała również od sponsorów sprzęt elektroniczny:

tablica  multimedialna,  dwa  laptopy,  aparat  cyfrowy,  projektor,  tablet,   dwie  drukarki,  dysk

zewnętrzny za ok. 10.00,00zł, telewizor 50” (2000,00zł), Sony Pleystation (1000,00zł).  Obecnie

w szkole trwa jeszcze realizacja inwestycji termomodernizacja szkoły, w ramach której w budynku

szkoły  nr  III  zostały  wymienione  wszystkie  okna,  wymieniono  drzwi  wejściowe,  docieplono

stropodach oraz docieplono  styropianem ściany.  
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Publiczna  Szkoła  Podstawowa  w Miłkowie  -   w   roku  2013  w  szkole   została  zrealizowana

inwestycja  -  termomodernizacja  szkoły,  w  ramach  której  w  starym  budynku  szkoły  zostały

wymienione  drzwi  wejściowe,  docieplono  stropodach  oraz  docieplono   styropianem  ściany  –

położono  nową  elewację.  Również  nowy  budynek  szkoły  został  objęty  pracami  remontowymi

w ramach,  których  została  wykona   nowa  elewacja.  W roku  2013   dokonano  wymiany  lamp

w korytarzu i holu w starym budynku  za kwotę:  1.300,00 zł.

Natomiast   w   budynku szkoły  w Kruczu  w okresie  wakacji   szkolnych  dokonano  wymiany

i częściowej naprawy rynny  deszczowej – wydatkując na ten cel: 1.353,00 zł.  Szkoła w roku 2013

pozyskała  również środki pozabudżetowe, za które to zakupiła i wymieniła dwa okna  2.000,00zł,

zakupiła środki czystości za 700,00zł, krzewy ozdobne za 500,00zł oraz tablice multimedialna za

3.200,00zł

W roku 2013 w Publicznej Szkołe Podstawowej w Jędrzejewie  została zrealizowana  inwestycja  -

termomodernizacja szkoły, w ramach której w budynku szkoły zostały wymienione wszystkie okna

oraz drzwi wejściowe, docieplono stropodach oraz dociepono  styropianem ściany – położono nową

elewację.  W 2013r.  ze  środków szkolnych zakupiono farbę i  inne potrzebne artykuły  za kwotę

około 600,00 zł i przeprowadzono remont holu, kuchni i dwóch klas. Do tego remontu dołożyła

Rada Rodziców przy szkole w Jędrzejewie kwotę 500,00 zł. W tym też roku położono zakupiony

przez  Rady  Rodziców  pozbruk  przed  szkołą  (przed  wejściem)  na  co  wydano  950,00  zł.

Wydatkowano  również  środki  na  zakup  paliwa  do  kosiarki  i  części,  materiały  biurowe,

prenumeratę, tusze i tonery, środki czystości i zakup  wyposażenia za 1.974,28 zł (kosiarka, DVD).

Przedszkole  „Bajka”  w  Lubaszu  w  bieżącym  roku   przeprowadziło  prace  modernizacyjne

w sanitariatach przedszkola w budynku w Lubaszu przy ul. Podgórnej 5. Na ten cel zaplanowano

68.600,00 zł. W ramach tychże środków  wykonawca tj: Przedsiębiorstwo Produkcyjno Usługowo

Handlowe „MIRTECH” przeprowadziło gruntowną modernizację dwóch  sanitariatów dla dzieci.

Prace objęły  swym zakresem wymianę instalacji  elektrycznej,  wodnej  i  kanalizacyjnej,  wyminę

okien, drzwi, lamp, wyminę armatury sanitarnej, gipsowanie sufitów, montaż kabin systemowych

oraz  zamontowanie  płytek  ceramicznych  na  ścianach  oraz  na  posadzkach.  W okresie  wakacji

letnich  dokonano gruntownej naprawy dachu na budynku przedszkola  w Lubaszu  ul. Podgórna 5

– zakres remontu obejmował  wymianę  papy termozgrzewalnej, wymianę opierzenia, wymianę

rynien,  naprawę  instalacji  odgromowej  oraz  naprawę  kominów.  Prace  wykonywał  Zakład

Ogólnobudowlany Ryszard Klofik z Czarnkowa za łączną kwotę:  19.275,51 zł.  W trakcie  wakacji

przeprowadzono  cały  szereg  prac  malarskich   (budynek  w  Lubaszu  ul.  Podgórna,  budynek  w

Stajkowie oraz budynek w Miłkowie) wydatkując na ten cel -  3.444,00zł.  Wymieniono również

w  dwóch salach zajęć  wszystkie lampy wydatkując 1.210,00zł. 
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W roku 2013 pozyskano dodatkowo od sponsorów:

• środki na zakup nowych leżaków,

• środki na malowanie 2 sal zajęć,

• dokonano wymiany 2 okien w sali 5 latków,

• zakupiono kserokopiarkę,

• Goraj - malowanie sali zajęć, wymiana wieszaków i półek w szatni, zakup nowych zabawek,

zakup magnetofonu,

• Miłkowo –  wymiana  okien,  malowanie  sali,  malowanie  łazienek,  malowanie  stolików i

krzesełek dla dzieci, malowanie szatni i korytarza,

•  Stajkowo – utwardzenie placu zabaw,  założenie rynien, zakup 2 bujaków sprężynowych,

zabudowanie  piaskownicy.

W Gimnazjum w Lubaszu w  roku 2013 nie przeprowadzono żadnych prac remontowych dokonano

tylko  następujących zakupów: 

Wydatkując środki budżetowe

1 2013 System operacyjny MS WINDOWS 8 1 814,25 zł
2 2013 Zakup MS Office – 18 szt. 6 596, 49 zł

Środki pozabudżetowe 

1 2013 Montaż tablicy interaktywnej 500,00zł
2 2013 Notebook 2 500,00zł
3 2013 Tablica  interaktywna  z  rzutnikiem  i  notebookiem  

( do zakupienia)

7 500,00zł

4 2013 Gabloty na puchary – 7 szt. 2 500,00zł
5 2013 Wyjazd 1 ucznia i 1 nauczyciela do Brukseli 2 000,00zł

DYSKUSJA

Radny  Łukasz Wlekły – w związku z tym, że uczniowie mają problemy z korzystaniem  z wiedzy

oraz   z  wykorzystaniem wiedzy  w praktyce  zapytał  dyrektorów czy  mają  sposób  na  poprawę

wyników w tym zakresie

Dyrektor  z Krucza  Iwona Łusiewicz – powiedziała,  że najwięcej zależy od ucznia oraz ilości

dzieci uczęszczających do klasy. W Kruczu wystarczy, że dwoje uczniów zdobędzie w sprawdzianie

poniżej 10 punktów i to już bardzo wpływa na średnią, gdyż jest ich mało. Nie cała klasa  takie

wyniki osiąga, są uczniowie, którzy zdobyli 35 i 34 punkty, ale w związku z tym, że są to klasy

nieliczne  ta  średnia  przez  tych  mało  zdolnych  jest  zaniżona.  Niemniej  jednak  chcąc  sytuację

poprawić  już  na  początku  roku   dzieci  miały  dodatkowe  zajęcia  z  języka   polskiego  oraz

matematyki.  Nadto  zorganizowane  były  spotkania  z  pedagogiem,  który  miał  pomóc  dzieciom
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w  opanowaniu  materiału  i  szybszym  jego  zapamiętywaniu.  Szkoła  zorganizowała  spotkania

z rodzicami oraz szereg spotkań dzieci i rodziców

Z tego co wyszło wyciągnięte zostały wnioski i podejmowane są kolejne działania.  W tym roku

prowadzone są również dodatkowe zajęcia z godzin "karcianych" nauczycieli. Zaplanowaliśmy też

spotkania z rodzicami, by zmotywowali dzieci do pracy. Ponadto nauczyciele ze szkoły uczestniczą

w   kursach  (70  godzin)   organizowanych  przez  Kuratorium.  Pierwszy  dotyczy  analizy

sprawdzianów  i  wyciągania  z  nich  wniosków,  drugi  natomiast  dotyczy  umiejętności  pracy  z

dziećmi zdolnymi. Kolejny  realizowany jest ze środków unijnych i dotyczy nauki informatycznej –

może w ten sposób nauczania nowoczesnego zachęci się dzieci do nauki. Kursy są prowadzone

w dni wolne od pracy, ale nauczyciele chętnie w nich uczestniczą. Pani  Dyrektor powiedziała, że

cały czas działają w kierunku poprawy sytuacji.

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Lubaszu  Marcin Korczyc -   powiedział, że musi pomóc Pani

Dyrektor, która wystąpiła w roli adwokata, gdyż w Kruczu były wyniki najsłabsze. Potwierdza, że

im mniejsza grupa tym mniej należy patrzeć na ten wynik średniej  szkoły, a raczej na poziomie

średniej gminy, na osiągnięte wyniki naszych uczniów całej gminy w porównaniu z powiatem czy

też  okręgiem.  Zwrócił  uwagę,  że  średnia  województwa  jest  słaba  i  to  od  kilku  lat.  Niektórzy

twierdzą, ze bierze się to z dobrobytu, ponieważ widać, że cała wschodnia ściana osiąga wyniki

dużo lepsze. Oznacza to, że aby się na tym terenie wybić, osiągnąć jakiś sukces trzeba się uczyć.

W województwie wielkopolskim nikt chyba nie chodzi głodny i nie musi tak bardzo o byt walczyć.

Od kilku lat dyrektorzy szkół w Wielkopolsce zastanawiają się jak sytuację poprawić. Dyrektor

powiedział,  że  przeglądał  wyniki  kilka  lat  wstecz  w  swojej  szkole  i  stwierdził,  że  najwięcej

trudności dzieci mają z rozumowaniem tzn. wykorzystaniem wiedzy w praktyce, a jest to głównie

myślenie matematyczne co dyrektor gimnazjum na pewno by potwierdziła. W związku z tym, po

objęciu stanowiska od dwóch już lat konsekwentnie występuje do Wójta o dodatkowe  godziny

ponadprogramowe, w tym dwie z j. angielskiego i jedną z matematyki. Powyższe spowodowało, że

rocznik, który będzie w przyszłym roku pisał sprawdzian,  przez trzy lata w tygodniu ma nie 4 a 5

godzin matematyki.  Następnie  zwrócił  się  do Radnego   Łukasza Wlekłego,   że niestety  jest  to

później konsekwencją tego że jest  przyrost 1,6 etatu ( a są takie potrzeby placówki)   

Przewodniczący Rady Gminy   stwierdził, że Przewodniczący Komisji Zdrowia Oświaty, Kultury

i Spraw Socjalnych bardzo ładnie ujął sprawę, że jest to komplikacja wielu przyczyn i nie jesteśmy

wstanie robić konferencji na ten temat. Podziękował też dyrektorom za wyjaśnienia.

Radny   Adam Zielsdorf  – zapytał  czy  bardzo słabi uczniowie powinni  chodzić do normalnych

szkół, czy też nie byłoby lepiej żeby uczęszczali do szkoły specjalnej. Pomimo włożonego trudu

i tak nie osiągną dobrych wyników, czy to nie byłoby lepsze dla takiego ucznia?
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Pani  Iwona Łusiewicz – uczeń, który uczęszczał do naszej szkoły i osiągnął najniższe wyniki był

pod opieką poradni. Nie było natomiast wskazań, aby skierować go do szkoły specjalnej. 

Pan  Marcin Korczyc  -  w szkole  nie  wolno dzieci segregować.  Należy  uczyć  wszystkich  tych

zdolnych, mniej zdolnych, upośledzonych w stopniu umiarkowanym i głębokim. Szkoła jest dla

wszystkich i każdemu należy dać szansę na miarę jego możliwości.  

W związku z tym, że dalszych pytań nie było Przewodniczący  Rady Gminy podziękował Panu

Tomaszowi Biernatowi i Panu  Ryszardowi Bilskiemu za omówienie tematu. Następnie zwrócił się

do obecnych na sali dyrektorów. Powiedział  "jako samorząd jesteśmy dumni i zadowoleni z Waszej

pracy"  Życzył  wszystkim dużo sił i zdrowia dla osiągania coraz lepszych wyników i satysfakcji ze

swojej pracy. 

Ad. 4Radzie  Gminy przedstawiono uchwały w sprawie:

Ad. 4.1  sprzedaży działek  oznaczonych geodezyjnie nr  427/2; 427/3;  427/4; 427/5 ;427/6; 427/7 ;

427/8; 427/9 położonych w obrębie wsi Lubasz 

Uchwałę  przedstawiła  Sekretarz  Gminy,  która  omówiła  historię   działki  427.  Powiedziała,  że

położona   jest  ona  na  tzw.  Glinicy  i  przeznaczona  była  na  plac  zabaw.  W związku z  tym,  że

właściciele  nieruchomości  przylegających  do tej  działki  zwracali  się  wielokrotnie  o  jej  podział

i sprzedaż części tej działki na powiększenie swoich  nieruchomości, dokonano takiego podziału

pozostawiając jednak jeszcze  działkę o takiej  powierzchni aby możliwe było wykonanie placu

zabaw, który będzie wykonany jeszcze w roku bieżącym. 

Nad projektem uchwały nie dyskutowano 

Głosowanie nad projektem uchwały 

Za- 14; Przeciw – 0; Wstrzymujących się -1  (obecnych 15 radnych) 

Uchwała Nr XXVII/268/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad.  4.2.    przystąpienia do sporządzenia miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego na

obszarze ośrodka wypoczynkowego nad Jeziorem Dużym w Lubaszu 

Sekretarz Gminy powiedziała, że radni otrzymali dzisiaj uzupełnienie materiałów do tej uchwały

z podziałem na działki stanowiące własność gminy i własność prywatną. Wszystkie położone są na

terenie ośrodka wypoczynkowego. Inicjatorem zmiany była osoba fizyczna, która złożyła wniosek

odnośnie zmiany dla działek prywatnych, natomiast wniosek w sprawie zmiany miejscowego planu

zagospodarowania  w  zakresie  działek  gminnych  złożył  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury.

Obecne w planie dla działek tych ustalono funkcję rekreacyjną. Po zmianie natomiast miałby być to

teren pod zabudowę letniskową, szeregową z funkcją usługową. Zamiarem Dyrektora GOK jest

posadowienie kilkunastu domków na terenie obecnego pola namiotowego co przy obecnym planie

jest niemożliwe.  Zaznaczyła również, że każdy z wnioskodawców pokryje koszty zmiany planu
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proporcjonalnie do powierzchni.   

DYSKUSJA

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Henryk  Geremek –  poprosił  wnioskodawcę  o  wyjaśnienie

zapisu we wniosku " w celu rozwoju ośrodka wypoczynkowego wnoszę o korektę planu poprzez

umożliwienie  budowy  na  obszarze  obejmującym  w/w  działki,  budynków  o  funkcję  usług

turystycznych i rekreacyjnych. Może to być np. zabudowa szeregowa" – co to oznacza?

Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Sekretarz  o  wyjaśnienie  sformułowania  "szeregowa

zabudowa"

Sekretarz Gminy  -  powiedziała,  że nie wie konkretnie jaka jest intencja wnioskodawcy, tak to

zostało sformułowane.  Jej zdaniem oznacza to,  że  będzie można posadowić nie  kilka domków,

a jedynie domki rekreacyjne wzdłuż  jednej linii zabudowy określonej w planie zagospodarowania

przestrzennego  lub  też  zabudowy  w  kształcie  litery  L.  Stwierdziła,  że  szczegóły  opracowane

zostaną przez urbanistę, który przedstawi koncepcję przed przyjęciem opracowania. 

Radny  Łukasz Wlekły – zapytał  czy  jest  potrzebna  zmian planu  do posadowienia  domków na

działkach gminnych skoro na tych nieruchomościach już dzisiaj domki stroją?

Sekretarz Gminy -  w trakcie posiedzenia Komisji Wójt wyjaśniał, że zamierzeniem wspólnym jest

poszukanie inwestora, który posadowiłby kilkanaście domków nowych z pełnym wyposażeniem,

który  zechciałby  zapełnić  te  domki  w  najdłuższym  okresie  w  ciągu  roku,  a  jednocześnie

przyniósłby dochód naszemu Gminnemu Ośrodkowi Kultury.  

Radny Łukasz Wlekły – powiedział, że w trakcie wspólnych komisji wywnioskował, że domki te

będą tego samego typu zarówno na tych działkach prywatnych jak i gminnych. Z tego co teraz

słyszy to jest sprzeczność.

Sekretarz  Gminy -   stwierdziła,  że  konieczne  jest  tu  rozgraniczenie  terenu  prywatnego  od

gminnego. Na komisjach była już mowa, że zmiany w planach są daleko idące i narzucają często

nawet  kolorystykę  dachu.  Zaznaczyła,  że  przystąpienie  do  sporządzenia  miejscowego   planu

zagospodarowania przestrzennego jest pierwszym krokiem w długiej procedurze planowania. Dla

danego planu można określić kilka funkcji związanych czy z rekreacją, czy też usługami. Głównym

celem  jest  przyjęcie  w  tym  planie  funkcji  usługowej,  ponieważ  chodzi  o  to  by  umożliwić

właścicielowi prywatnemu działalność typową, pod wynajem o czym będzie jeszcze mowa przy

następnej zmianie. Inwestorom chodzi o to,  by mogli robić kapitał na tych nieruchomościach, by

możliwy  był  normalny  obrót  handlowy  z  wynajmu  i  usług.  O  szczegółach  rozstrzyga  jednak

dopiero koncepcja opracowana na podstawie uchwały o przystąpieniu do zmiany. Na etapie takiej

koncepcji,  która  zostanie  radnym  przedstawiona  przyjmuje  się  uwagi,  które  urbanista  winien

uwzględnić w następnym cyklu planistycznym. Dalszych pytań nie było.
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Głosowanie nad uchwałą 

Za- 9; Przeciw – 0; Wstrzymujących się -6  (obecnych 15 radnych) 

Uchwała Nr XXVII/269/13 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 4.3.     przystąpienia do sporządzenia miejscowego  planu zagospodarowania przestrzennego na

obszarze  działek  nr  202/52; 202/53; 202/54; 202/55; 202/136; 202/137 położonych w obrębie wsi

Lubasz.

Uchwałę  przedstawiła  Sekretarz  Gminy.  Dotyczy  terenu  po  drugiej  stronie  jeziora,  naprzeciw

ośrodka wypoczynkowego, gdzie część działek jest własnością ROLPOL-u, a pozostałe właścicieli

prywatnych.  Dla  nieruchomości  tych  jest  plan  zagospodarowania  przestrzennego,  w  którym

określono funkcję rekreacyjną, natomiast brak funkcji usługowej. W związku z tym, że właściciele

zamierzają czerpać korzyści     z zakupionych działek zwrócili się o przeprowadzenie procedury

planistycznej, która pozwoli im na  zabudowę usługowo – pensjonatową. W złożonym wniosku

deklarują pokrycie w całości kosztów tej zmiany. 

Nad uchwałą nie dyskutowano i przyjęta została jednogłośnie  (obecnych 15 radnych)  

Uchwała nr XXVII/270/13  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4.4.   zasad udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na budowę przydomowych oczyszczalni

       ścieków na terenie Gminy Lubasz

Uchwałę  omówiła  i  przedstawiła  Sekretarz  Gminy  i   dotyczy  ona   wspieranie  budowy

przydomowych oczyszczalni ścieków. Ma na celu  poprawę stanu  środowiska na terenie gminy

Lubasz oraz  rozwiązanie problemu niewłaściwego pozbywania się ścieków,  szczególnie z terenów

o rozproszonej zabudowie oraz  z  nieruchomość położonych  w  miejscowości nie posiadających

sieci  kanalizacji sanitarnej.  W roku 2010 ustawodawca  likwidując  gminne fundusze ochrony

środowiska pozbawił  gminy  możliwości   udzielenia  dotacji   dla   tego rodzaju przedsięwzięć.

Prawo to się zmieniło i obecnie  gminy mogą wspierać mieszkańców   poprzez udzielenie dotacji

celowej z budżetu gminy.  Sekretarz Gminy omówiła warunki, tryb i wysokość dofinansowania

budowy  przydomowych oczyszczalni  ścieków.  Przedstawiła  też  terminy  i  zasady  rozpatrywania

wniosków.

Nad uchwałą nie dyskutowano i przyjęta została jednogłośnie  (obecnych 15 radnych)  

Uchwała nr  XXVII/271/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 4.5.      zmiany uchwały Nr XIII/122/11 w sprawie inkasa podatku od nieruchomości,  rolnego

i leśnego

Uchwała przedstawiona została przez Sekretarz Gminy. Dotyczy uzupełnienia wykazu inkasentów

w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego poprzez dopisanie nowo wybranego

sołtysa wsi Nowina.
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Nad uchwałą nie dyskutowano i przyjęta została jednogłośnie  (obecnych 14 radnych)  

Uchwała nr  XXVII/272/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.  4.6.   wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umów  dzierżawy  na  grunty  rolne  stanowiące  własność

Gminy  Lubasz do 3 lat 

Uchwałę  przedstawiła  Sekretarz  Gminy,  która  powiedziała,  że  podjęcie  takiej  uchwały  jest

konieczne  zgodnie  z  przepisami ustawy o gospodarce gruntami w przypadku,  gdy po umowie

zawartej na czas oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których  przedmiotem jest ta

sama nieruchomość. Sekretarz Gminy zwróciła uwagę, że w omawianej uchwale uwzględniono

uwagi zgłoszone w trakcie posiedzenia wspólnych komisji, które dotyczyły wprowadzenia dwóch

działek przeznaczonych do dalszej dzierżawy, a położonych w Klempiczu . 

Nad uchwałą nie dyskutowano i przyjęta została jednogłośnie  (obecnych 15 radnych)  

Uchwała nr  XXVII/273/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

PRZERWA 16.35 – 16.50

Ad.    4.7.   warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi

opiekuńcze,z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług  opiekuńczych  dla  osób  z  zaburzeniami

psychicznymi  oraz częściowego lub całkowitego zwolnienia  od opłat i trybu ich pobierania  

Uchwałę przedstawiła Sekretarz Gminy.

Uchwała dotyczy zadań własnych gminy, która jest zobowiązana do organizowania i świadczenia

usług  opiekuńczych,  w  tym  specjalistycznych  usług  opiekuńczych,  w  miejscu  zamieszkania.

Sekretarz Gminy powiedziała, że podobna uchwała podjęta była już w 2004 roku, ale w uchwale

tej nie określono zasad przyznawania specjalistycznych usług opiekuńczych. Następnie omówiła

warunki przyznawania  i odpłatności za  tego typu usługi. 

Nad uchwałą nie dyskutowano i przyjęta została jednogłośnie  (obecnych 13 radnych)  

Uchwała nr  XXVII/274/13 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad.   4.8.   rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy

Uchwałę przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, który powiedział  że temat został szczegółowo

omówiony  na  wspólnych  komisjach  po  czym  odczytał  uzasadnienie  i  uchwałę  w  przedmiocie

sprawy

DYSKUSJA

Radny  Marcin  Filoda – zwrócił  się  do radcy  prawnego z  pytaniem czy  Wójt  jako organ  mógł

udzielić jednoosobowo odpowiedzi wnioskodawcy, bez konsultacji z Radą Gminy, która zgodnie

z przepisami ma władztwo planistyczne?

Radca Izabela Izydor – na tym etapie nie zmierza to do zmiany planu. W ocenie Wójta jako organu

nie ma  potrzeby zmiany planu,  wobec czego nie ma dalszych działań. 
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Radny Marcin Filoda -  zapytał czy jeżeli dokonywane będą weryfikacje konieczności dokonywania

zmian w planie i jeżeli nie wpłyną następne wnioski to ma rozumieć że może być to wcześniej czy

później rozpatrywane?

Radca Izabela Izydor – będzie to uwzględniane,  jeżeli będą zmiany planu takie  brane pod uwagę. 

Radny Józef Cichorek – uważa, że jeżeli wnioskodawca chciał zapłacić to należało uwzględnić.

Rada  Gminy  zawsze  pozytywnie  ustosunkowała  się  do  wniosków  o  zmianę  planu,  jeżeli

wnioskodawcy deklarowali opłacenie takiej zmiany. 

Wójt Gminy  – powiedział, że jeżeli Państwo  radni będą na jego miejscu to może taką decyzję

podejmą. W tych warunkach prawnych  i przy tej wiedzy którą posiada ten teren nigdy nie będzie

zagospodarowany inaczej jak do tej pory, gdyż teren jest kompletnie niestabilny, a grunt stały jest

na głębokości  8  m.  To nie  jest  tak,  że tylko my chcemy  – są warunki geologiczne,  sąsiedzkie

(sąsiedzi nie wyrażają zgody), a przepisy mówią 4 metry od granicy  co oznacza, że  wnioskodawca

na  swojej  działce  i  tak  nie  miałby  miejsca  na  budowę.  Ma  prawo  się  odwoływać,  ale  przy

posiadanej wiedzy Wójta takiej zgody dać nie może.   

Radny  Łukasz Wlekły  – powiedział,  że zapoznał się z ustawą i  jego zdaniem skarga jest  tylko

częściowo  zasadna,  ponieważ  wnioskodawca  powinien  dostać  odpowiedź  w  terminie  30  dni.

Natomiast  w kwestii  wniosku zgadza się z Wójtem, że to on decyduje w jaki sposób zostanie

wniosek   rozpatrzony.  Wójt  powinien  prowadzić  rejestr  i  przynajmniej  raz  w okresie  kadencji

przedstawić  wszystkie  wnioski,  które  wpłynęły  oraz  odpowiedzi  jakie  zostały  wnioskodawcom

udzielone.  Ponadto  z  przepisów  wynika,  że  sądy  administracyjne  sprawami  zagospodarowania

przestrzennego się nie zajmują i nawet jeżeli P. Z złoży odwołanie do sądu administracyjnego nie

będzie on tej sprawy rozpatrywał. Pan  Łukasz Wlekły powiedział, że wstrzyma się  w tej sprawie,

ponieważ to  i  tak  nie  będzie  miało wpływu na  to  czy  skarga  jest  zasadna czy  nie,  na  sposób

rozpatrzenia tej skargi. 

Głosowanie   nad uchwałą 

Za- 7; Przeciw – 0; Wstrzymujących się -8  (obecnych 15 radnych) 

Uchwała nr XXVII/275/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.    4.9.   podwyższenia kapitału zakładowego spółki z ograniczoną     odpowiedzialnością  Gminny

Zakład Komunalny w Lubaszu

Uchwałę  przedstawiła  Sekretarz  Gminy.  Uchwała  dotyczy  skorygowania  wartości  wymienionej

w uchwale Nr XVII/175/12 Rady Gminy z dnia 07 września 2012r.. Zgodnie z obowiązującymi

przepisami wartość przekazywanego majątku winna być wartością netto majątku a nie brutto  

Nad  uchwała  nie  dyskutowano  i  po  głosowaniu  przyjęta  została  jednogłośnie  (głosowało  15

radnych) .
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Uchwała nr XXVII/279/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.4.10.   zmian w budżecie gminy 2013r.

Uchwałę przedstawiła Skarbnik Gminy.  Zmiany  proponuje się po analizie wykonania budżetu

I  półrocza, bieżących analiz i wniosków składanych przez jednostki organizacyjne,  oszacowania

niedoborów czy nadwyżek budżetu i to  zarówno w zakresie dochodów jak i wydatków. Gro zmian

dotyczy dotacji i tak:

w zakresie dochodów:

1. Dotacja celowa  62.362,31 zł – zwrot części wydatków wykonanych w ramach funduszu

sołeckiego w  2012r. 

2. Zwiększenie  części  oświatowej  subwencji  ogólnej  (  z  rezerwy)  –  19.990  zł  –  z

przeznaczeniem  na  likwidację  barier  architektonicznych  w  odniesieniu  do  uczniów

niepełnosprawnych.

3. Dotacja  celowa  z  budżetu  państwa  na  dofinansowanie  zadań  w  zakresie  wychowania

przedszkolnego  - 60.858 zł  (wrzesień i październik) 

4. Dotacja celowa na realizację świadczeń rodzinnych i z funduszu alimentacyjnego–60.000 zł

5. Dotacja celowa – wyprawka szkolna – 16.523 zł 

6. Odszkodowania – szkoda zalaniowa – 25.266 zł ( SP Lubasz – 22.760 zł i Urząd Gminy –

2.506 zł) z przeznaczeniem na wydatki remontowe jednostek

7. Darowizna na organizację dożynek gminnych – 1.000 zł – BS Czarnków

8. Zwiększenie planu dochodów z tyt. wpływów za mandaty karne ( fotoradary) – 230.000 zł

9. Zmniejszenie planu dochodów  własnych: 

- z tyt. wpływów za gospodarowanie śmieciami – 150.000 zł ,

- z opłaty eksploatacyjnej – 35.000 zł,

10. Zmniejszenie  dotacji  na  projekt  unijny  (  po  przetargu)  –  remont  świetlic  wiejskich

w Prusinowie i Sokołowie o 48.860 zł  z jednoczesnym zmniejszeniem limitu wydatków

w  części  PROW  ;  zwiększenie  dotacji  na  projekt  modernizacja  ścieżki  spacerowo-

edukacyjnej  o 37 zł tj. do wartości otrzymanych środków ( PO RYBY), 

11. Dochody  z  wynajmu  sal  wiejskich  –  864  zł  (  Stajkowo  –  420  zł  ,  Nowina  244  zł  ,

Jędrzejewo – 200 zł) oraz ze sprzedaży blachy z rozbiórki dachu na świetlicy w Antoniewie

– 984 zł -  z przeznaczeniem na wydatki sołectw

w zakresie wydatków:

1. Zmniejszenie limitu wydatków z:

1) dofinansowania  budowy  chodników  przy  drogach  powiatowych  w  Kruczu

i Prusinowie – 200.000 zł,
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2) remontu świetlic wiejskich Prusinowo i  Sokołowo ( projekt -udział gminy) 10.500 zł,

3) modernizacji ścieżki spacerowo-edukacyjnej nad jeziorem w Lubaszu ( projekt –udział

gminy) – 17.000 zł,

4) gazyfikacji wsi Lubasz – opracowanie projektu – 10.000 zł,

5) dotacji dla Edukacji Lubasz – 70.500 zł,

6) zarządzania kryzysowego – 6.000 zł

  

2.   Zwiększenie limitu wydatków na: 

1) wynagrodzenia pracowników  placówek oświatowych   - 290.000 zł,

2) wynagrodzenia  pracowników  Straży  Gminnej  –  40.000  zł  +  opłaty  pocztowe

( korespondencja – mandaty karne) – 10.000 zł,

3) dzierżawę  urządzenia fotoradarowego  - 40.000 zł,

4) remont dachu – budynek Ośrodka Zdrowia – 17.000 zł,

5) dotację dla niepublicznego przedszkola „Leśne Skrzaty” Czarnków – 10.500 zł,

6) środki  dla  GOPS –  łącznie  16.300 zł  ,  w tym na  DPS –  8.800 zł  i  wypłatę  dodatków

mieszkaniowych 7.500 zł,

7) zabezpieczenie 20% udziału gminy – stypendia socjalne – 11.824 zł,

8) koszty promocji gminy – 20.000 zł,

9) diety radnych RG – 7.000 zł,

10)  wydatki okolicznościowe i związane z poborem podatków i opłat – 6.000 zł,

11) odnowienie pomnika Desantu Spadochronowego w Sokołowie – 6.000 zł,

12) dofinansowanie zakupu specjalistycznego sprzętu pożarniczego dla Komendy Powiatowej

Państwowej Straży Pożarnej w Czarnkowie – 4.000 zł,

13) opłatę  za  najem gruntu pod wodociąg  na trasie  Sokołowo-Klempicz (  dla  Nadleśnictwa

Krucz) – 4.000 zł   

Przychody  i rozchody

                    Zmniejsza się o 100.000 zł planowane do zaciągnięcia kredyty . Na przebudowę drogi

gminnej w Lubaszu, ul. Rolna planowano zaciągnąć kredyt w wysokości 300.000 zł. Jednak ze

względu na brak technicznej realizacji tego przedsięwzięcia , odstąpiono od wykonawstwa w 2013r.

Przyjęto natomiast do realizacji jeszcze w br. zadanie inwestycyjne - przebudowa dróg gminnych

w Lubaszu  ( ul. Jaśminowa oraz dokumentacja ul. Rolna)- przeznaczając na ten cel 200.000 zł

( środki z kredytu).

30



Ponadto  zmniejsza  się  planowane  pożyczki  na  projekty  unijne  i  jednocześnie  spłaty  2013r.

o 48.860 zł – dotyczy remontu świetlic wiejskich w Prusinowie i Sokołowie ( planowano pożyczkę

w wysokości 144.046 zł , a faktycznie zaciągnięto 95.186 zł). 

     

DYSKUSJA

Radny  Józef  Cichorek  – powiedział,  że  budowa chodników w Kruczu i  Prusinowie  to  dłuższa

historia.  W założeniach  do  budżetu  już  nowej  kadencji   budowa  tych  chodników  była  ujęta.

W trakcie przyjęcia budżetu zostały one przez radnych wycofane, ale Wójt na zebraniu  powiedział

wtedy, że jest to tylko kwestia czasu, rok, może dwa i  zadanie to będzie realizowane. Rada w tym

roku zabezpieczyła środki na ten cel a teraz maja być wycofane. Po tym  co powiedziała Skarbnik

na komisjach i to co opisują w gazetach,  jak gmina jest zadłużona to budowa chodników nie ujrzy

światła  dziennego,  dlatego  zgłasza wniosek formalny,  aby  nie  przenosić  środków w wysokości

200 tys zł na realizację nowego zadania do czasu włożenia zadania w zakresie budowy chodników

w Kruczu i Prusinowie do założeń na 2014 rok. 

Przewodniczący Rady Gminy  – stwierdził, że wniosek formalny należy przegłosować. Oznacza to

jednak głosowanie cząstkowe nad zmianami w budżecie, a te zostały przygotowane kompleksowo,

w całości.  Należałoby  zatem najpierw  przyjąć  wniosek  o  rozbicie  zmian,  aby  w  ramach  tego

głosować nad wnioskiem radnego.

Skarbnik Gminy -  powiedziała, że nie wie co da głosowanie nad tym wnioskiem skoro Starosta dał

odpowiedź,  że  w  2013  roku  budowa  chodników  nie  będzie  realizowana.  Kwestia  założeń  do

budżetu  to  odrębna  zaś  sprawa.  Kwota,  która  została  zabezpieczona  na  to  zadanie  nie  będzie

wykorzystana na cel pierwotnie założony, a jest bardzo potrzebna  na inne wydatki. Nie będzie

limitu środków na planowane w zmianach zadania. 

Radny Józef Cichorek – zapytał, czy Gmina wystąpiła już do Starostwa z wnioskiem o budowę tych

chodników w 2014 roku bo jego zdaniem termin upływa 30 września.  Jeżeli  nie wystąpimy to

będzie tak jak to było w ubiegłym roku, chyba że Wójt z góry zakłada że budowy chodników nie

będzie. 

Wójt Gminy – powiedział, że  cudów nie będzie. Nie ma wiedzy czy Starostwo zabezpieczy środki,

w tym roku też miały  być.  Najpierw była  odpowiedź Starostwa,  że  do czerwca zdecydują  czy

budowa chodników będzie realizowana. Wójt zaproponował, aby 200 tys na budowę chodników

zabezpieczyć w nowym budżecie, a te nie mrozić  i przeznaczyć na sfinansowanie budżetu br. Bo

nic już z nimi nie zrobimy

Radny Józef Cichorek – powiedział, że można je jeszcze pozostawić jako niewygasające  z czym

nie zgodziła się Sekretarz Gminy i Skarbnik  
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Wójt Gminy powiedział, że rozwiązaniem logicznym jest zatem wycofać to zadanie i przeznaczyć

środki na sfinansowanie budżetu aby utrzymać bilans.  Zaznaczył, że teraz na oświatę przeznacza

się 290 tys, a od stycznia trzeba będzie zabezpieczyć jeszcze około 250 tys.  Każdy kto pracuje ma

prawo popełnić błędy  i  on jako Wójt też,  chociaż  tutaj  z siedzących  nikt błędu nie  popełnił,

Starostwo się wycofało z inwestycji.  

Radny Józef Cichorek  – Panie Wójcie to było trochę inaczej do Pana było zapytanie czy planuje

Pan budowę chodników, a Pan  odpowiedział że nie będą robione chodniki

Wójt Gminy – dwa lata temu

Radny Józef Cichorek – nie, w zeszłym roku przy założeniach do budżetu – przyszło pismo i Pan

odpowiedział bez zgody Rady, że chodniki nie będą robione i Starostwo w założeniach już tego nie

uwzględniło. Gdybyśmy teraz we wrześniu złożyli wniosek i Starostwo włożyłoby do założeń  to na

ten cel będą pieniądze. Chodzi o jedną rzecz. Jeżeli w założeniach nie będzie ujęte to tak jak w tym

roku nie będą chodniki realizowane. 

Wójt Gminy -  budżety w firmach takich jak nasze tworzone są  w październiku i listopadzie. Na

dzień dzisiejszy nic nie będę wkładał skoro nie mamy jeszcze założeń. Na następnej sesji będą

założenia  budżetowe  i  tam   ma  się  zmieścić  tren  zapis  z  którym  wystąpimy  z  powrotem  do

Starostwa. Dzisiaj jak gdyby przygotowujemy zbilansowanie  finansów gminy  do końcówki tego

roku,  żebyśmy  się  tutaj  zbilansowali,  żeby  nie  zabrakło  i  pasowało.  Dużo zjada  oświata,  taką

decyzję podjęliśmy, która ma taki skutek. Próbujemy zabrać wszystko co się da, aby zbilansować

budżet. Nie może mieć do mnie pretensji radny, że w połowie przyszłego roku Starostwo powie, że

nie robimy chodników  

Radny Józef Cichorek – jeżeli w założeniach będzie to będzie dobrze, bo jeżeli budowa chodników

w założeniach  w Starostwie  nie  zostanie  ujęta  to  dopiero trzeba  czekać  na  rezerwę,  na to  co

zostanie, a budżety wszędzie są podobne i zawsze środków brakuje. 

Wójt Gminy – na komisji mówiliśmy, że te pieniądze w takiej kwocie wrzucamy w kolejny budżet

roku następnego. Decyzja należy do Was, wiecie co robicie. To nie jest  mój prywatny folwark. Ja

tutaj dbam najlepiej jak potrafię. Życie zaskakuje nas wszystkich – wielokrotnie niektóre inwestycje

wycofywaliśmy,  później  ponownie  wprowadzaliśmy.  Podobnie   jak  dzisiaj  mówiliśmy   -

gazownictwo, które już trzykrotnie  wypadało. Sytuacja jest prosta, na komisjach rozmawialiśmy

i tej formuły się trzymajmy.  Jak tu  wszyscy siedzicie to na następnej sesji, której głównym celem

będzie przyjecie projektu  budżetu  na przyszły rok planujecie środki na budowę chodników i zaraz

zgłaszacie wniosek do Starostwa, że takie środki zabezpieczacie na ten cel w związku z tym, że

zadanie nie zostało zrealizowane w tym roku. 

Radny Józef Cichorek – co się stanie jeżeli te środki nie zostaną zmienione do przyszłej sesji?   
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Skarbnik Gminy -  stanie się to, że nie będziemy mogli realizować wydatków nie mając limitów.

Państwo,  którzy  jesteście  dłużej  radnymi  wiecie,  że  jeżeli  nie  będzie  limitu  środków  np.  na

wynagrodzenia (październik, listopad) to  nie może być wydatków. To jest niekorzystna sytuacja

i pewnie byśmy tego nie robili. Przenoszenie limitu  wydatków majątkowych na poczet wydatków

bieżących  nie  tworzy  nic  dobrego  o  czym  już  była  mowa.  Wiemy,  że  zadanie  nie  będzie

realizowane. W obecnej sytuacji jest taka potrzeba aby zabezpieczyć te limity, aby móc wypłacić

wynagrodzenia czy inne wymienione wydatki.

Radny Adam Zielsdorf -  powiedział, że padł wniosek, który poddany zostanie pod głosowanie ale

od dłuższego czasu widzi coś niepokojącego. Uważa, że od dłuższego czasu radni są oszukiwani

przy  tworzeniu budżetu na cały  rok.  Są w budżecie  różne  zadania  i  nagle  okazuje  się,  że  na

niektóre  nie  ma  środków  i  trzeba  je  zdjąć.  Stwierdza,  że  z  chodnikami  i  innymi  zadaniami

w przyszłym roku może być podobnie. Skarbnik mówiła o wynagrodzeniach i pensjach, a on się

pyta – a na promocję gminy jest?  Dlatego pyta jak Wójt się rządzi?   Wójt wiedział jaki jest limit

na promocję i musi znać kwotę tych wydatków na bieżąco.  Zapytał jaki z Wójta jest menadżer? Po

czym złożył  wniosek formalny  o wykreślenie   w zmianach do budżetu  punktu 8 dotyczącego

zwiększenia wydatków na promocję gminy o 20 tys zł. Jeżeli brakuje na wypłaty to on się martwi

o pracowników i nie tylko.   

Radny Łukasz  Wlekły – w związku z tym, że padł wniosek formalny i prowadzona była dyskusja

aby nie głosować oddzielnie nad każdym punktem zmian proponuje, aby pozostawić to 200 tys.

Wójt złoży wniosek do Starostwa o budowę chodników i na następnej sesji ten wniosek przedstawi

radnym. Natomiast dla zbilansowania  budżetu proponuje do 20 tys z promocji dołożyć 25 tys zł

z wynagrodzeń dla Straży Gminnej (pozostawić tylko tyle by zabezpieczyć wynagrodzenia jeszcze

w październiku) i zmniejszyć dotację do placówek oświatowych o 50 tys i pozostałą kwotę do 200

tys  uzupełnić  poprzez  zmniejszenie   z  zagospodarowania  odpadami.  Jeżeli  Wójt  przedstawi

wniosek  na  następnej  sesji  to  radni  odstąpią   od   tych  200  tys  przeznaczonych  na  budowę

chodników. Uzupełnienia dla zbilansowania gospodarki  śmieciowej  oraz oświaty  do końca roku

dokonano by na następnej sesji.   

Wójt Gminy  – powiedział, że radni stąpają   po bardzo cienkiej linie. Jeżeli tak zdecydują to tak

będzie. On wyda jutro zarządzenie  o blokadzie wszystkich środków jednostek  publicznych. Nie

będzie na nic ani  złotówki  i w ten sposób zbilansuje budżet. 

Radna  Ewa  Stachowiak  –  powiedziała,  że  nie  jest  za  rozdrapywaniem  budżetu.  Do  sprawy

podchodzi rozsądnie, ale musi powiedzieć to co ją boli. Jeszcze niedawno były zaplanowane środki

na  budowę  ul.  Rolnej  i  wtedy  tez  zabrała  głos,  ponieważ  wcześniej  była   projektowana  ul.

Poprzeczna, gdzie jest dziecko niepełnosprawne. Trudno jest tłumaczyć mieszkańcom takie zmiany.
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Niemniej  jednak  pogodziła  się  z  tą  zmianą  tym  bardziej,  że  na  ul.  Rolnej  jest  prywatny

przedsiębiorca, który dużo korzysta z tej drogi, a ponadto jest to dojazd do sadu P. M. Ulica miała

być wykonana w nowej technologii, która na tej drodze miała być testowana. Wszystko to stało się

nieistotne, ważne, że na starym osiedlu powstanie jakaś droga, bez względu na to już która. Nikt też

nie wie czy tak naprawdę technologia ta by się sprawdziła. Powiedziała nie wiem tego ja, Wójt ani

Państwo.  Niestety  od  tygodnia  wiadomo  już,   że  roboty   na  ul.  Rolnej  nie  będą  wykonane.

Stwierdziła, że wytrzyma uwagi mieszkańców, ale uważa, że tak nie powinno być. Powinna być

strategia zrównoważonego rozwoju gminy na podstawie której realizowane byłyby zadania.  Cieszy

się, że na dzisiejszej sesji jest Pani J.M. której może spojrzeć w oczy i powiedzieć, że nie będzie

głosować za ul. Jaśminową chociaż rozumie, że wody opadowe zalewają mieszkańców. Uważa, że

trzeba walczyć o swoje, gdyż jeżeli myśli się o wszystkich potrzebach to zostaje się na końcu i nikt

inny o nas nie myśli. Dlatego nie będzie głosowała też za kredytem w wysokości 200tys zł.  Nie

chce wszystkiego wywracać ale chce wiedzieć co dalej z tą drogą i jak tłumaczyć mieszkańcom te

wszystkie zmiany, o których wiedzą z dostępnych mediów.      

Wójt Gminy powiedział, że tam gdzie mowa o pieniądzach to zawsze są kłopoty. Trudno oczekiwać

cudu. Przez 30 lat nikt nie chciał jakiejś drogi, nie można było wybudować co roku pół km drogi,

a teraz w ciągu 2-3 lat oczekuje się cudu, którego nie będzie. Można to zrobić w sposób  rzetelny

o czym marzymy a marzenia są podstawą  jakichkolwiek działań, które przynoszą efekty. W tych

marzeniach często nie zakłada się trudności  jakie trzeba pokonać, a wynikających z przepisów

prawa.  Dziś   problemem nie jest  Jahns ani  Rada. Jako pierwsi sięgamy po nowe technologie,

jesteśmy przygotowani jeżeli chodzi o kredyt ale  administracja wojewódzka zablokowała proces

uzgodnienia dokumentacji   co nie jest  zależne od Wójta -   trzeba czekać.  Wójt powiedział,  że

zgodnie z tym co zostało wcześniej uzgodnione opracowano dokumentację  techniczną  na budowę

ul. Poprzecznej oraz równoległej drogi do ul. Szkolnej. W międzyczasie pojawiła się możliwość

wykonania odcinka drogi według nowej technologii  w związku z czym zaproponowano ul. Rolną,

aby projekty już przygotowane nie zmieniać.   Problem pojawił się  na etapie końcowym, ponieważ

ul.  Rolna  ma  wyjazd  na  drogę  wojewódzką  co  powoduje  konieczność  dokonania   uzgodnień

z  Wielkopolskim  Zarządem  Dróg  Wojewódzkich  oraz  Wojewódzką  Komendą  Policji.  Jeżeli

będziemy  czekać  to  nie  zostanie  wykonany  żaden  odcinek  drogi,  a  to  oznacza,  że   w  roku

przyszłym  będziemy  mieli  do  wykonania  o  jedno  zadanie  więcej.  Jeżeli  mamy  projekt  na  ul.

Jaśminową i nie musimy nikogo pytać o zgodę, a mamy zabezpieczone pieniądze, które pozwolą

wykonać  strategiczny  odcinek  ul.  Jaśminowej  z  którym  jest  ciągle  kłopot  to  trzeba  to  zrobić.

Zadania drogowe pozostają w budżecie  tak jak chodniki, o których mówił Pan Józef. Przypomniał

też, że wcześniej była już mowa, że w 2014 roku  gro środków w budżecie przeznaczonych zostanie
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na drogi,  chodniki i rowy i należy się tego trzymać. Nie wyszła sprawa z oświatą i teraz  są tego

konsekwencje. 

Pan  Adam przygania  Wójtowi  ale  w  życiu  różnie  bywa  i  nie  chciałby,   aby  te  słowa  zostały

wypowiedziane w nieodpowiednim momencie. Sam nie musi się martwić bo to co osiągnął pozwala

mu spokojnie żyć, a Pan Adam jest osobą  młodą i całe życie jeszcze przed nim.  Wójt powiedział,

że chce się tylko podzielić tą wiedzą którą ma i która  dobrze służyła  gdziekolwiek był. Chce

zrobić wszystko jak najlepiej, jak potrafi. Jeden z młodych powiedział  „panta rhei” co oznacza

wszystko płynie. Stwierdził, że decyzja sprzed kilku miesięcy, która wydawała się być dobra, dziś

już  nie  jest,  ponieważ  zmieniły  się  warunki.  Nie  można  udawać,  że  jej  nie  było.  Trzeba  być

odpowiedzialnym  i  wszystko  tak  układać  aby  każdemu pomóc.  Niektórzy   uważają,  że  jeżeli

wniosek jest  rozpatrzony  pozytywnie to  jest  wszystko w porządku,  ale  już jak jest  negatywnie

rozpatrzony  to  Wójt  jest  zły.   Taką  zasadą  nie  można  się  kierować,  ponieważ  są  ograniczenia

prawne, które na to  nie pozwalają. Wójt stwierdził, że stara się robić  jak najlepiej  jak potrafi, ma

doświadczenie  i stara się robić jak najmniej błędów, które i tak się zdarzają. Uważa, że lepsza jest

zła decyzja niż żadna, ponieważ złą można poprawić – braku decyzji się nie poprawi. Nadmienił, że

przez wiele lat można było po kawałku  coś robić. Dzisiaj chcą wszystkie osiedla i wioski, a przy

tym przypomina się o dużym zadłużeniu gminy, które nie wynika z jego decyzji, ponieważ on nie

podejmował  decyzji  dotyczących  obecnych  projektów,  a  tylko  je  konsekwentnie  realizuje.

Przypomniał też, że projekty nie były do końca dopracowane  co skutkuje tym, że konieczne są

roboty dodatkowe na co niezbędne jest zabezpieczenie środków. Nie można powiedzieć, że się nic

nie dzieje bo robi się wiele rzeczy i to widać.  

Powiedział, że choć na półrocze wskaźniki są bardzo dobre to w drugim półroczu już wiadomo, że

takich nie  osiągniemy.   Może  wpłyną  dochody  z PIT-ów osób,  które  pracują  we  Wronkach w

Samsungu, ale trudno przewidzieć w jakiej wysokości. Trzeba powolutku realizować to co można

i zakończyć ten rok. Stwierdził, że dopóki są dyskusje i rozmowy na temat problemów w naszej

gminie to jest dobrze. Niedługo trzeba będzie pracować nad budżetem przyszłego roku. Wnioski

z prośbami o dofinansowanie spływają i zostaną radnym przedstawione na komisjach. Stwierdził,

że karzą nam się  rządzić demokratycznie, ale finansowo jesteśmy uzależnieni od władzy wyższej.

W budżecie państwa jest dziura co będzie skutkowało tym, że środków dostaniemy mniej i będzie

jeszcze gorzej. Obawia się, że możemy nie otrzymać dofinansowania na projekty już zrealizowane

Uważa,  że  jakaś  umowa  społeczna  musi  obowiązywać.  Jeżeli  Starosta  miał  200  tys  zł   do

dyspozycji to nasi radni powiatowi powinni walczyć o te chodniki i to wcale nie było za późno,

ponieważ  ogólna ocena finansowa w powiecie była w maju. Powiat ma kłopot ze szpitalem, gdzie

brak około 1,5 miliona zł i  dlatego nie realizuje budowy chodników. Wszyscy potrzebują, strażacy
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chcą się szkolić, a straż w Czarnkowie nie ma nawet urządzenia do napełniania butli by ci strażacy

byli bezpieczni, dlatego też jak pozostałe gminy  kwotą 4.000zł chcemy się do tego urządzenia

dołożyć. Zaznaczył, że wcześniej było już mówione że rok 2013 będzie najgorszy, ponieważ będą

bardzo duże spłaty rat kredytów i odsetek od nich,  a ponadto to rok kończenia projektów,  na które

konieczne było zaciągnięcie wszystkich zaplanowanych kredytów i to  dopiero ujawni i pokarze

nam   stopień  zadłużenia  gminy.  Zwrócił  uwagę,  że  tak  jak  Skarbnik  Gminy  mówiła  już  na

komisjach będzie na pewno konieczność wydłużania tych spłat w czasie. Niemniej jednak trzeba

zabezpieczyć żywotne interesy wszystkich. Poprosił o przyjęcie  proponowanej koncepcji zmian

w budżecie gminy na 2013 rok, a w nowym budżecie zostaną zabezpieczone środki na  budowę

chodników o czym, zaraz po sesji  powiadomione zostanie Starostwo Powiatowe w Czarnkowie,

aby było potwierdzenie że Gmina Lubasz wyasygnuje w nowym budżecie 200 tys zł na zadanie

niezrealizowane  w  2013  roku.  Następnie  zwrócił  uwagę,  że  jeżeli  dzisiaj  odrzucimy  budowę

odcinka ul. Jaśminowej i zrezygnujemy z kredytu to w przyszłym roku o to zadanie będziemy mieć

więcej  do zrobienia,  dlatego jeżeli  możemy to zrobić  w tym roku   to    należy  to zrobić  tym

bardziej, że wody opadowe, które zalewają ul. Jaśminową pochodzą nie tylko z ul. Szkolnej ale też

z ul.  Podgórnej.   Udało  się  poprawić   częściowo  (bo  rów jest  za  mały  i  przepust  pod drogą

powiatową) sytuację w Jędrzejewie, gdzie wody rozlewają się teraz poza zabudowaniami.  Wiele

rzeczy udało się zrobić ale nie da się wszystkiego, gdyż cyfry są nieubłagalne. 

Radny Józef Cichorek – powiedział, że może swój wniosek wycofać. Ma jednak warunek. Wójt

wystosuje  pismo  do  Starostwa  (  i  chciałby  mieć  potwierdzenie  tego  pisma)  że  w  budżecie

przyszłego roku zabezpieczone zostaną środki na budowę chodników 

Wójt Gminy – tak proponuje i obiecuje, że tak będzie

Radny Adam Zielsdorf  –  powiedział, że  już 1,5 roku i 2 lata temu zwracali Wójtowi uwagę na

wzrastające koszty administracji. Zwrócił się z pytaniem -  o ile wydajemy więcej na administrację

niż kilka lat temu, jeszcze za poprzednika  oraz o  ile wydajemy więcej na promocję?  Teraz Wójt

mówi, ze wina marszałka, starosty. Natomiast kiedy radni o tym mówili, o rosnących kosztach to

Wójt twierdził, że przyjdą sponsorzy, którzy wybudują i zrobią - niestety nie ma ich.    

Radna Ewa Stachowiak -  zwróciła uwagę na potrzebę opracowania harmonogramu budowy dróg

i chodników, który stanowiłby wytyczne w kolejności realizacji zadań o czym radni wielokrotnie

już  mówili.   Stwierdziła, że zdaje sobie sprawę, że nie uda się wszystkiego zrobić od razu, ale na

podstawie tego harmonogramu odcinkami można by było zadania realizować

Radny Łukasz Wlekły -  powiedział, że Wójt wiele obiecał. Radnym chodzi o to by jak najszybciej

został skierowany wniosek do Starostwa, które ustala także budżet. Wniosek musi być skierowany

na tyle wcześniej, aby już przy założeniach Starostwo miało podkładkę, że my chcemy te chodniki
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robić, a nie po przyjęciu budżetu, kiedy środki w Starostwie są już  rozdysponowane. Stwierdził, że

można się  o  pewne rzeczy  kłócić  ale  trzeba zwrócić  uwagę  na  zastraszająco rosnące wydatki

bieżące.  W 2011 roku planowane było pierwotnie 16,5 miliona zł, a na półrocze 2013 roku ponad 

21 milionów czyli wzrosły o ponad 4miliony, a gdzie inwestycje. Zwrócił uwagę, że niemożliwe

jest osiągnięcie dochodów w wysokości 37 milionów i to jest bardzo niepokojące. Decyzje w tym

względzie  obarczają  Radę  Gminy  i   zostały  podjęte  przez  radnych  na  podstawie  zmian

zaproponowanych przez Wójta.  

Radny  Krzysztof  Wiza -   powiedział,  że  chciał  głosować  przeciw  realizacji  zadania  na  ul.

Jaśminowej, ale jeżeli ktoś może mieć drogę teraz to nie będzie blokował wdrożenia zadania. Prosi

tylko o dowiezienie żużla na ul. Poprzeczną, aby mieszkanka z dzieckiem niepełnosprawnym mogła

swobodnie przejechać wózkiem.  

Wójt Gminy – zwrócił uwagę na stan dróg po wykonaniu kanalizacji na Osiedlu Górczyn i Osiedlu

Gorajskim,  gdzie  konieczne  było  dowiezienie  bardzo  dużej  ilości  materiałów,  wydatkowania

znacznych środków na zagęszczanie i wyrównywanie pasów, aby doprowadzić je do przejezdności.

Te wszystkie  zabiegi  bardzo dużo gminę kosztowały.  Zaproponował,  aby  faktycznie opracować

harmonogram budowy dróg, chodników i rowów co pozwoli na realizacje zadań według jakiejś

kolejności, a jednocześnie  pozwoli na unikniecie sporów pomiędzy Radą a Wójtem. Uważa, że

harmonogram  taki  można  przygotować  np.  na  5  lat   według  którego  kolejno  można  będzie

planować w budżecie te zadania

Radny  Józef  Cichorek  –  powiedział,  że  jedenaście  lat  temu taki  harmonogram był  i  może  go

przynieść, ponieważ go ma

Radny Marcin Filoda – powiedział, ze Wójt ładnie mówi, ale czas wdrożyć to w życie. Trudno się

dziwić, że radni się niecierpliwią. Pewnym rozwiązaniem na pewno byłoby zwiększenie kredytu

z  200 na  400 tys, aby zabezpieczyć budowę również chodników. Jego zdaniem chodzi jeszcze

o inną sprawę, o której zaczął mówić  radny Józef Cichorek. W zeszłym roku Starostwo zwróciło

się do Wójta  z pytaniem czy będziemy realizować zadania w zakresie budowy chodników na które

Wójt  jednoosobowo  odpowiedział,  bez  konsultacji  z  Radą,  że  takich  zadań  nie  planujemy.

Nadmienił  też,  że  po  zebraniu  wiejskim  wnioskujący  o  budowę  chodnika  w  Kruczu  otrzymał

w  krótkim  terminie  odpowiedź  (jeszcze  przed  założeniami  do  budżetu)  że  zadanie  nie  jest

uwzględnione. Zwrócił też uwagę na wysokość środków przeznaczonych na promocję gminy, na

którą w pierwotnym budżecie (po zmniejszeniu) Rada Gminy wyasygnowała 35 tys. Do tej kwoty

przy poprzednich zmianach w budżecie dołożono 30 tys, a teraz proponuje się jeszcze 20 tys zł.

Nadto zwrócił uwagę na przebudowę chodników wykonaną w ramach bieżącego utrzymania dróg, a

nie inwestycji (ul. Podgórna, teren ośrodka wypoczynkowego) Stwierdził, że sołectwa także  się
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starają  i  planują  od  kilku  lat,  ze  swoich  środków  zakup  materiałów  na  utwardzenie  pewnych

odcinków  dróg  .  Przypomniał,  że  na  czerwcowej  sesji  zgłosił  wniosek  (na  który  nie  uzyskał

odpowiedzi)   o  opracowanie  perspektywicznego planu  inwestycyjnego  rozwoju  Gminy  Lubasz,

który  miał być przyjęty  uchwałą.  Zgodnie bowiem z art  18 ust. 2 pkt 6 ustawy o samorządzie

gminnym  do wyłącznej właściwości Rady Gminy należy uchwalanie programów gospodarczych.

Zaapelował aby wdrożyć w życie sprawy, o których się mówi. Powiedział, że ograniczone zaufanie

wynika z tego, że owszem niekiedy coś się nie uda zrobić, ale zdarza się, że niekiedy niekoniecznie

chcemy aby  coś wyszło.

Wójt  Gminy  –  powiedział,  że  jeżeli  wcześniej  się  mówi  o  opublikowaniu  informacji  to

konsekwencją tego jest  wydatek związany z wydaniem Biuletynu, który kosztuje.  Z drugiej  zaś

strony  ogranicza się środki na promocję gminy  czego  nie da się  pogodzić.  Zaznaczył  też,  że

opracowanie planu przyjętego uchwałą Rady Gminy, który przymusiłby Wójta do realizacji  tych

zadań  również kosztuje, a takich środków nie zaplanowano. 

Radny  Łukasz  Wlekły –  przypomniał,  że  przy  planowaniu  budżetu  na  promocję  gminy

zabezpieczono 35 tys zł i to miało wystarczyć do końca roku. W związku z tym jeżeli Biuletyn

wychodzi raz na kwartał i koszt jego wydania wynosi w granicach 4 tys zł  to z tych 35 tys zł,

16 tys  winno pozostać wyłącznie na ten cel. Środki przeznaczone na konkretne zadanie zostają

wydatkowane na inne rzeczy,  a później   Rada zostaje postawiona przed faktem dokonanym bo

konieczne jest  zabezpieczenie środków.   

Radny Marcin Filoda -  powiedział, że na opracowanie programu nie są konieczne pieniądze. Wójt

otrzymuje  wnioski,  inne  zgłaszane  są  w  trakcie  zebrań  wiejskich  (kiedyś  wykaz  wniosków

przekazany został także radnym, ale w roku ubiegłym radni takiego zestawienia nie otrzymali) Na

podstawie tych wniosków można przygotować harmonogram wspólnie z radnymi, gdzie uwzględni

się kolejność wykonania zadań według kryteriów ważności i celowości. 

Przewodniczący Rady Gminy – stwierdził, że jesteśmy przed sesją budżetową  i to jest idealny czas

aby taką dyskusję przeprowadzić. Powiedział, że widział osoby z sali, które chciałyby zabrać głos

w sprawie ul. Jaśminowej. Chodzi o Panią J.M, która złożyła pismo do Wójta i jest bezpośrednio

zainteresowana sprawą w związku z czym w drodze wyjątku udziela jej głosu. 

Pani J.M. - stwierdziła, że po wysłuchaniu opinii i wniosków radnych poczuła się trochę winna tej

całej sytuacji.  Problem odwodnienia na ul. Jaśminowej jest zgłaszany od wielu lat. W 2005 roku

zapewniano, że po wykonaniu ul. Szkolnej kłopoty te zostaną rozwiązane. Niestety sytuacja na ul.

Jaśminowej się nie poprawiła i nie jest to tylko jej problem, ale także sąsiadów, którzy są zalewani

wodami opadowymi spływającymi z ul. Szkolnej, bloków oraz parkingu przy szkole. W trakcie

opadów  deszczu  hektolitry  wody,  a  raczej  brudu   z  osadem  spływają  wraz  z  żużlem  na  ul.
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Jaśminowa i zalewają posesje. Potrzeba kilku dni aby ziemia to wchłonęła, ponieważ nie ma gdzie

dalej spływać. Nadmieniła, ze Gmina nawozi żużel, który po deszczu spływa na jej posesję i ona go

musi wywozić.  Cieszy się, że Lubasz pięknieje bo tutaj się urodziła. Robi się ścieżki ekologiczne,

dba się o jezioro, ale zastanawia się czy jej działka  (16 arowa)  nie została już  skażona. Następnie

zwróciła się do Radnej Ewy Stachowiak, by spojrzeć jej w oczy i pokazać wszystkim radnym co na

jej działkę spłynęło. ( ze słoika na papier wysypała nieczystości zebrane na działce)  Powiedziała,

że nie jest to sprawa sprzed dwóch lat i choć nie wie jak długo obecni są radnymi to wszyscy o tym

problemie  wiedzą  od  dawna.  Jest  to  sprawa  sprzed  10  lat,  jeszcze  za  poprzedniego  Wójta

i pracownicy Urzędu również sprawę znają bo nie raz na tej ulicy byli. Uważa, że podczas budowy

ulicy Szkolnej nie został zapewniony prawidłowy odbiór wód opadowych, które dalej spływają na

ul. Jaśminową.  Poprosiła radnych aby  decyzję w tej sprawie podejmowali indywidualnie 

Radny Adam Zielsdorf – powiedział, że jest radnym drugą kadencję i jest  zaskoczony  tą sprawą,

ponieważ jako radny  dowiaduje  się  o sprawie dopiero  dzisiaj.  W kuluarach przed sesją  już się

mówiło, ze te pieniądze przeznaczone zostaną na odwodnienie. Jako radny jest zaskoczony, że nie

dba  się  o  to  co  jest  najważniejsze,  nie  tylko  jeżeli  chodzi  tutaj  o  sprawę  Pani.  Uważa,  że

odwodnienie  powinno  być  ważniejsze  od  samej  budowy  drogi.  Jako  radni  o  takich  sprawach

powinni wiedzieć jako pierwsi, a dowiadują się na końcu. 

Radna Ewa Stachowiak – uważa, że każdy ma prawo pisać. Stwierdziła, że radni o problemie na ul.

Jaśminowej  i  Kwiatowej  słyszeli,  ale  nie  została  sprawa załatwiona do końca.   Współczuje  bo

rozumie i zna  utrudnienia z tym związane.  Stwierdziła, że takich oczekujących jest wielu ale  nie

wszystkie potrzeby można załatwić, gdyż na wszystko nie wystarcza środków. 

Wójt Gminy – powiedział, że proces ten był znany od dawna jeszcze zanim został Wójtem, dlatego

też  opracowana  została  dokumentacja   na  ul.  Jaśminową  wraz  z  odwodnieniem  i  na  ulice  na

Górczynie, gdzie jest największe zagrożenie.  Ulica  Jaśminowa jest zbiornikiem całego tamtego

osiedla. Do tej pory próbowano załatwić sprawę półśrodkami co się nie sprawdziło, dlatego jeżeli

jest szansa zrobić część w tym roku (ponieważ nie mamy pełnej dokumentacji na ulice na Osiedlu

Górczyn) to zróbmy to, a na Górczyn zabezpieczmy środki tak jak na budowę chodników w Kruczu

i Prusinowie na przyszły rok. Zaproponował, aby nie tracić kredytu i część ul. Jaśminowej zrobić

w  roku  bieżącym.   Zaznaczył  też,  że  w  najbliższych   miesiącach  trzeba  uzyskaż  zgody

z Wielkopolskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich, aby możliwa była realizacja zadań na Osiedlu

Górczyn.  Nadmienił  też,  że  nowa  technologia  przyjęta  na  ul.  Rolnej  wymaga  14-sto  dniowej

stabilnej  temperatury  co  spowodowało  konieczność  wycofania  zadania  w  związku  z  tym,  że

w okresie jesiennym trudno taki okres zagwarantować.  

Przewodniczący Rady  Gminy zapytał radnego czy  wycofuje swój wniosek co Pan Józef Cichorek
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potwierdził. Następnie zwrócił się do radnego Adama Zielsdorfa w kwestii zgłoszonego przez niego

wniosku dotyczącego wycofania  punktu 8 w zmianach w budżecie czyli wycofanie limitu 20 tys zł

na promocje gminy.

Radny Adam Zielsdorf powiedział, że wniosek wycofuje

Skarbnik Gminy  powiedziała, że jeżeli Rada przyjmie zmiany do budżetu na 2013 rok to:

1) Zwiększa się dochody budżetu gminy o kwotę  244.024,00  zł

2) Zwiększa się wydatki budżetu gminy o kwotę  144.024,00 zł

3) Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi 26.719.983 zł 

4) Łączna kwota  wydatków po zmianach wynosi 27.173.314 zł 

5) Zmniejsza  się  plan przychodów budżetu gminy  o  148.860 zł   oraz   zmniejsza  się  plan

rozchodów budżetu gminy o 48.860 zł 

Radny Łukasz Wlekły  – stwierdził, że był przeciwny zwiększeniu wydatków na promocję gminy

i będzie głosował  przeciw zmianom w budżecie. Nie oznacza to, że jest  przeciwny odwodnieniu.

Środki są zabezpieczone i wymagają tylko zmiany  uchwały o zaciągnięcie kredytu.  

Głosowanie nad uchwałą

Za – 9; Przeciw – 4 Wstrzymujących się -2 (głosowało 15 radnych) 

Uchwała Nr XXVII/276/13 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.   4.11.   zmian w WPF

Uchwałę  przedstawiła  Skarbnik Gminy,  która  zaznaczyła,  że  po raz pierwszy  w prognozie  jest

ujemna  różnica  na  kwotę  30  303zł  pomiędzy  dochodami  i  wydatkami  bieżącymi.  Należy  się

zastanowić czy wydatki bieżące są tak wysokie czy też brak jest dochodów. Gmina nie ma z czego

czerpać pożytków  stąd też te niekorzystne relacje. Zgodnie z ustawą o finansach publicznych  jest

to naruszenie przepisów tej ustawy, ale w związku z tym, że w tym roku mamy  tzw. wolne środki

z  2012 roku, które zostały wprowadzone po stronie przychodów w wysokości ponad 354 tys zł

przepis ten nas nie obejmuje. Natomiast będzie trudne oszacowanie projektu budżetu po stronie tej

relacji  dochody  bieżące–  wydatki  bieżące,  dlatego  też  tak  ważne  jest,   by  z  każdego  zadania

powstawała inwestycja co nie zawsze jest łatwe bowiem przy inwestycjach konieczne są dodatkowe

opracowania i dokumentacje. 

Zaznaczyła,  że  wskaźniki  ustawowe nie  zostały  przekroczone  i  choć  dla  niektórych  zadłużenie

może  wydawać  się  bardzo  wysokie  to  bez  kredytów  Gmina  nie  zrealizowałaby  tych  dużych

projektów unijnych. 

Nad uchwała nie dyskutowano

Głosowanie 

Za – 9; Przeciw – 3 Wstrzymujących się -3 (głosowało 15 radnych) 
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Uchwała Nr XXVII/277/13 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.4.12.  zmiany uchwały nr XXV/265/13 Rady Gminy Lubasz dotyczącej zaciągnięcia kredytu

Uchwałę przedstawiła Skarbnik Gminy, która powiedziała że   w uchwale nr XXV/265/13  z dnia

27 czerwca 2013r.  Rada Gminy Lubasz zdecydowała o zaciągnięciu kredytu długoterminowego

w wysokości  743.800 zł  ,w  tym m.in.  na  przebudowę  drogi  gminnej  w Lubaszu,  ul.  Rolna  –

300.000 zł. Jednak ze względu na  brak technicznej realizacji tego przedsięwzięcia , odstąpiono od

wykonawstwa  w  2013r.  W zamian  przyjęto  do  realizacji  jeszcze  w  br.  zadanie  inwestycyjne-

przebudowa dróg gminnych   w Lubaszu przeznaczając na ten cel 200.000 zł  (ze środków kredytu).

W związku  z  powyższym  następuje  zmniejszenie  o  100.000  zł  planowanego  do  zaciągnięcia

kredytu tj. z kwoty 743.800 zł do wartości 643.800 zł 

Nad uchwała nie dyskutowano i przyjęta została jednogłośnie  (głosowało 15 radnych) 

Uchwała Nr XXVII/278/13 stanowi załącznik do protokołu.

PRZERWA 18.40 - 

Ad. 5   Interpelacje i zapytania radnych

Radny  Łukasz  Wlekły –  zwrócił  się  do  Wójta  Gminy  o  podanie  podstawy  prawnej  na

podstawie której chciał zablokować wszystkie wydatki w jednostkach gminnych, gdyby radni

nie przyjęli zmian w budżecie. Z posiadanej przez niego wiedzy takiej możliwości nie ma, a

Wójt powinien działać zgodnie z przepisami prawa.

Radny Zdzisław  Bałęczny – zwrócił się z pytaniem czy była odpowiedź na wniosek sołtysów

w sprawie braku połączeń autobusowych na trasie Klempicz - Czarnków 

Radny Andrzej  Macyszyn – stwierdził, że na Kanale Wilczak, na wysokości hydroforni  jest

metrowe spiętrzenie wody spowodowane wybudowaniem tamy przez bobry co powoduje, że

woda z  Kanału zalewa okoliczne pola.  Drugie takie  spiętrzenie znajduje się  na Miłkówku

niedaleko posesji P. T. Radny prosi o  takie działania, aby wody z Kanału i rowu nie zalewały

kolejny rok pól.     

Radny  Krzysztof  Wiza  –  zwrócił  się  z  pytaniem  -  czy  Prezes  Spółdzielni  Mieszkaniowej

kontaktował  się  z  Wójtem Gminy w sprawie  wykonania parkingu przy  blokach,  przy  ul.

Parkowej    w Lubaszu?

M.Filoda –  zwrócił  się  z  pytaniem  –  dlaczego  nie  uzyskał  odpowiedzi  na  swój  wniosek
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w sprawie opracowanie planu inwestycyjnego rozwoju Gminy Lubasz, o co wnioskował na

czerwcowej sesji?

Radna Ewa  Stachowiak – prosi o wyregulowanie lamp oświetlenia drogowego w taki sposób,

by nie oświetlały działek prywatnych, a przebiegający wzdłuż nich chodnik.

Następnie głos zabrał Wójt Gminy 

– ustosunkowując  się  do  pytania  Radnego  Łukasza  Wlekłego  powiedział,  że  odpowiedź

dostanie na piśmie bo wie że lubi mieć wszystkie dokumenty za co go ceni. Stwierdził, że

jako Wójt wykona wszystkie czynności, które Wójtowi przysługują, gdyby było zagrożone

bezpieczeństwo finansowe gminy

– W kwestii  szkód jakie  wyrządzają  bobry  powiedział,  że w roku ubiegłym otrzymaliśmy

odstrzał na kilka sztuk, ale okazuje się ze wyżej są tez myśliwi, którzy nie bardzo chcą

polować na bobry,  a  raczej na  inną zwierzynę.  Proponuje  aby  zwrócić  się  z wnioskiem

ponownie,  w  którym koniecznie  trzeba  zasygnalizować  termin  odstrzału  odpowiadający

myśliwym  z  naszego  terenu   oraz  dać  im  odpowiedni  na  to  czas.  Nadmienił,  że  choć

problem nie został jeszcze rozwiązany to wokół niego zabiega. Są jednak przepisy, których

nie da się ominąć, dlatego proponuje rozszerzyć wniosek Pana Andrzeja o zasady rozbiórki

tam wybudowanych przez bobry i może jak będziemy im przeszkadzać to się wyprowadzą

w inne miejsce.

– Sprawa parkingu była przedmiotem rozmów  z Prezesem Spółdzielni  (ostatnia w ubiegłym

tygodniu)  podczas,  których  Prezes  deklaruje  chęć  wykonania  parkingu  nie  tylko  na  ul.

Parkowej ale także ul. Szkolnej ale niestety pod warunkiem, że gmina zadanie dofinansuje.

W związku z czym Spółdzielnia Mieszkaniowa ma się zwrócić pisemnie do gminy jakiego

wsparcia oczekuje. Zaznaczył, ze z rozmów wynikało, że zadaniem Gminy byłoby na tej

ulicy  przesunięcie  czy  wymiana  hydrantów  oraz  o  ile  się  zgodzi  drogówka  ustawienie

spowalniaczy tzw. śpiących policjantów. W kwestii ul. Szkolnej uważam, że konieczne jest

tam zagospodarowanie wód opadowych z tych dwóch  bloków, ponieważ jak już tu Pani

mówiła  te bloki generują bardzo duży spływ wody na ul. Jaśminową. Dlatego zgodziłem się

na dzierżawę tego terenu pod sześć miejsc parkingowych pod warunkiem, że spółdzielnia

skanalizuje  wody  opadowe  przynajmniej  z  jednego  bloku  i  wprowadzi  do  sieci  która

istnieje,  do  starego  kolektora  odbierającego  wody  od  szkoły  i  ośrodka  zdrowia  oraz

przedszkola.  

– W kwestii programu inwestycyjnego Wójt powiedział, że dzisiaj nie odpowie

– Natomiast jeżeli chodzi o energetykę to uważa, że rządzi się ona swoimi prawami tak jak
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kolej i lasy. W jednostkach tych nie obowiązują procedury, gdyż  nawet jeżeli uda się coś

uzgodnić  telefonicznie  to  i  tak  za  chwile  nie  jest  to  realizowane.  Przypomniał

o wcześniejszych rozmowach, a dotyczących oświetlenia,  obniżenia kosztów. Uważa, że

przepisy  w  ustawie  (która  jest  przestarzała)   są  tak  zapisane,  że  energetyka  ma  do

wszystkiego  prawo,  a  my  jesteśmy  zmuszeni,  pomimo tego  że  dzisiaj  się  już  wszystko

prywatyzuje. Stwierdził,  że udało się w negocjacjach obniżyć koszty gminy na kilkadziesiąt

tysięcy,  natomiast  jeżeli  chodzi  o  wyłączenia  to  energetyka  ma  pewne  przedziały  co

oznacza, że w przypadku wyłączeń godzinowych trzeba je regulować i zmienia się taryfa co

w konsekwencji  się  nie  opłaca.  Dlatego dokonano takich uzgodnień,  że  do czasu kiedy

prawo się nie  zmieni to  pójdziemy po tych najbardziej  korzystnych układach, czyli  tam

gdzie można wyłączyć po 24 to wyłączymy, a pozostałe punkty pozostaną tak jak do tej

pory. 

Ad. 6   Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że po uzgodnieniu z Wiceprzewodniczącymi, w związku

z tym, że radni otrzymują pisma kierowane z Urzędu i przez Urząd do różnych instytucji, a których

odczytanie zajęłoby sporo czasu poprosił,  aby dzisiaj ich nie odczytywać (jeżeli będzie taka wola

radnych) 

Radny  Łukasz  Wlekły –  zwrócił  się  z  prośbą,   by  odpowiedzi  były  dołączone  do  protokołu,

ponieważ dotyczą one także mieszkańców. 

Wobec powyższego poniżej zamieszcza się odpowiedzi  na interpelacje i wnioski jakie wpłynęły

w okresie międzysesyjnym 

1) Odpowiedź  Wielkopolskiego  Zarządu  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych  w  poznaniu

Rejonowy  Oddział  w  Pile  na  wniosek  radnego  Józefa  Cichorka  w  sprawie  naprawy

przyczółków na przepuście w Prusinowie

- Usterka powstała na zastawce zostanie usunięta w ramach gwarancji przez wykonawcę

robót tj. HYDROWODKAN Poznań w terminie do 30 sierpnia 2013 r.

2) Odpowiedź  Zarządu  Dróg  Powiatowych  w  Czarnkowie  na  wniosek  radnego  Łukasza

Wlekłego w sprawie zbitego lustra w Jędrzejewie.

- Lustro zostało wymienione w dniu 15 lipca 2013 roku

3) Odpowiedź Urzędu Gminy w Lubaszu na wniosek radnego Adama Zielsdorfa w sprawie

poszerzenia przepustu w Kamionce

- W roku bieżącym brak środków na wykonanie tego zadania. Rozpatrywany będzie przy

konstruowaniu budżetu na 2014 rok lub w sytuacji,  gdy  jeszcze pojawią  się dodatkowe

dochody w 2013  roku 
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4) Odpowiedź Urzędu Gminy na wniosek radnego Łukasza Wlekłego zgłoszonego w trakcie

obrad XXV sesji w sprawie wydatków na wynagrodzenia bezosobowe oraz wprowadzonych

zmian w planie finansowym GOPS Lubasz

- Koszty wynagrodzeń bezosobowych (umowy – zlecenia lub umowy o dzieło) dotychczas

poniesione w 2013 roku przedstawiają się następująco: 

1.  rozdz.  01095-  2.550  zł  –  czynności  związane  z  wypłata  zwrotu  części  podatku

akcyzowego producentom rolnym

2. rozdz. 60016 -  13.503 zł – zimowe utrzymanie dróg

3. rozdz. 60095 - 3.300 zł – sprzątanie przystanków autobusowych

4. rozdział 75023 -29.060 zł w tym:

a) 13.200zł na przeprowadzenie szkoleń z zakresu obowiązywania przepisów dotyczących

uprawnień funkcjonariuszy Straży Gminnej, wdrożenia funkcjonariuszy do prawnej obsługi

zdarzeń należących  do ich kompetencji;  szkoleń innych  pracowników Urzędu Gminy  w

zakresie  współpracy ze Strażą Gminną oraz szkoleń dla mieszkańców gminy  w zakresie

podnoszenia „kultury prawnej”, a zwłaszcza wskazania sposobów korzystania przez nich z

pomocy prawnej w sprawach administracyjnych i sądowych 

b) 4.500 zł – aktualizacja strony internetowej gminy i bieżąca informacja dla mieszkańców

c) 4.000 zł – sporządzenie opinii prawnej dotyczącej reorganizacji szkół w Gminie Lubasz

d) 2.500 zł  – uaktualnienie strony internetowej i BIP oraz przygotowanie kompleksowej

informacji do mieszkańców z sesji Rady Gminy

e) 2.400 zł – świadczenie usług w zakresie bhp w Urzędzie Gminy

f) 1.800 zł – opracowanie dokumentacji z zakresu kontroli zarządczej Urzędu Gminy

g)  660  zł  –  szkolenie  członków  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Lubasz  w  zakresie

obowiązywania przepisów prawa dotyczących ustawy o samorządzie gminnym, ochronie

informacji niejawnych

5. rozdz.75075 – 10.863,61 zł w tym:

a) 8.363,61 zł – wynagrodzenia osób fizycznych za dekoracje bożonarodzeniowe (konkurs)

b) 2.500 zł – przygotowanie informacji na fanpage Facebook, stronę internetową i do prasy

6. 6.560 zł – ryczałty OSP

7. rozdz. 85154 – 24.454 zł w tym:

a) 10.714 zł – organizacja  i  przeprowadzenie zajęć sportowo – rekreacyjnych na boisku

sportowym ORLIK w Lubaszu

b) 9.240 zł – prowadzenie zajęć ogólnoruchowych na hali sportowej przy Gimnazjum w

Lubaszu
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c) 2.800 zł – wynagrodzenie koordynatora ds profilaktyki i uzależnień w gminie

d) 1.100 zł – szkolenie komisji ds profilaktyki i uzależnień

8. rozdz. 90004 – 750 zł – utrzymanie zieleni w sołectwach

9.rozdz.  92109  –  7.913  zł  –  utrzymanie  świetlic  wiejskich  (sprzątanie-  wynagrodzenia

gospodarzy obiektów)

10.  rozdz.  92195  –  1.500  zł  –  organizacja  imprezy  integracyjnej  (fundusz  Sołactwa

Miłkowo)

- Zmiany wprowadzone  w planie finansowym GOPS Lubasz  polegały na przeniesieniu

limitu środków w wysokości 55.000zł pomiędzy paragrafami. Zmiany dokonano poprzez

zmniejszenie  paragr.  3110 zasiłki  dla podopiecznych,  a  zwiększono paragr.  4110 składki

zus.

Powyższe wynikało z konieczności opłacenia dodatkowych składek na ubezpieczenie osób,

które pobierały świadczenia pielęgnacyjne w okresie od 1 maja 2004 roku do 31 grudnia

2012 roku (było to 19 podopiecznych) Potrzeba wynikła w związku ze zmiana przepisów

ustawy o emeryturach i rentach

5) Odpowiedź  Rejonu Dróg  Wojewódzkich  w Czarnkowie  na  wniosek  radnego  Krzysztofa

Wizy w sprawie wydłużenia zjazdu na ul. Poprzeczną w Lubaszu 

- dojście do przejścia dla pieszych zostało uwzględnione w projekcie przebudowy zjazdu

z drogi gminnej (  ul.  Poprzecznej )  na drogę wojewódzką i  będzie wykonane w trakcie

realizacji tego zjazdu.

6) Odpowiedź na wniosek sołtysa wsi Antoniewo w sprawie jakości usług świadczonych przez

Przychodnię Lekarską w Lubaszu 

- Urząd Gminy w Lubaszu  informuje, że przedmiotem umowy zawartej pomiędzy Gmina ,

a  Przychodnia  Lekarska  jest  wyłącznie  wynajem pomieszczeń.  Kwestie  ilości  i  rodzaju

wykonanych świadczeń reguluje kontrakt zawarty w wyniku konkursu ofert pomiędzy NFZ,

a  Przychodnią.  Przewodniczący  Rady  Gminy  zdecydował  się  wystąpić  do  Przychodni

Lekarskiej  o złożenie szczegółowej informacji w zakresie zakontraktowanych świadczeń.

Urząd poinformował także wnioskodawcę o prawie wyboru i  zmianie  lekarza oraz prawie

złożenia skargi do NFZ  

- Przychodnia Lekarska na pismo Przewodniczącego Rady Gminy udzieliła odpowiedzi, że

podpisała  umowę  na  udzielanie  świadczeń  z  zakresu  lekarza,  pielęgniarki  i  położnej

podstawowej opieki zdrowotnej.  Zakres tych świadczeń określony jest  w rozporządzeniu

Ministra Zdrowia w sprawie świadczeń gwarantowanych. 

Zgodnie z podpisana umową przychodnia jest czynna od poniedziałku do piątku od godz
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8.00 do  godz.  18.00,  a  świadczenia  zdrowotne  są  udzielane  zgodnie  z  harmonogramem

zatwierdzonym przez NFZ.

Świadczenia  lekarskie  udzielane  są  przez  właściciela  przychodni.  Drugi  lekarz  nie  jest

pracownikiem przychodni. Prowadzi  własną działalność i udziela pomocy przychodni na

podstawie odrębnej umowy o współpracy. Świadczenia z zakresu pielęgniarki podstawowej

opieki  zdrowotnej  i  położnej   podstawowej  opieki  zdrowotnej  udzielane  są  przez  dwie

pielęgniarki i jedna położna. 

7) Odpowiedź  Urzędu Gminy  na  wniosek  Pani  A.G.  W sprawie  wydania  zgody  Wójta  na

prowadzenie działalności gospodarczej przez Pana M.R. 

- zgodnie z obowiązującymi w tym zakresie przepisami prawa zarejestrowanie prowadzenia

działalności  gospodarczej nie wymaga zgody Wójta, a co za tym idzie zgoda taka nigdy nie

była Panu M.R.  wydawana.

- zakwalifikowanie działek w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego pod

zabudowę mieszkaniową jednorodzinną nie wyklucza możliwości prowadzenia działalności

gospodarczej , gdyż stosownie do treści art.  3 ust. 2a ustawy z dnia 07 lipca 1994r. - Prawo

budowlane w  budynkach   mieszkalnych dopuszcza się  wydzielenie  lokalu użytkowego

o  powierzchni  całkowitej  nie  przekraczającej  30%  powierzchni  całkowitej  budynku.

W  oparciu  o  cytowany  wyżej   przepis   działalność   prowadzą   niemal  wszyscy

przedsiębiorcy branży budowlanej w naszej  Gminie i poza nią.

- na chwilę obecną w kompetencjach Wójta Gminy nie leży także rejestrowanie firm, gdyż

fakt  prowadzenia  działalności  gospodarczej  zgłasza się  do ewidencji  prowadzonej  przez

Ministra Gospodarki tzw. CEIDG. Rola gminy w tym temacie ogranicza się już tylko do

przetworzenia  pisemnego  wniosku  CEIDG  na  wniosek  elektroniczny  i  to  tylko  pod

warunkiem  nie  posiadania  przez  wnioskodawcę  podpisu  elektronicznego  lub  profilu

zaufanego. 

-   osoba  zainteresowana  podjęciem działalności  gospodarczej  na  terenie  gminy  Lubasz

może złożyć stosowny wniosek w dowolnie wybranym Urzędzie Miasta lub Gminy w kraju

(nie  koniecznie  w  Gminie  Lubasz)   lub  jeśli  posiada  podpis  elektroniczny,  bądź  profil

zaufany może to zrobić bez wychodzenia z domu tj. z własnego komputera. 

- podkreślić należy, że oprócz Państwa żaden z mieszkańców ul. Promiennej nie uskarżał się

na  uciążliwości  z  tytułu  prowadzonej  przez  Pana  M.R.  działalności  gospodarczej.

Uciążliwości tych nie udało się potwierdzić także w ramach wizji lokalnych dokonywanych

przez Straż Gminną.

-    O  ile  zatem  uważa  Pani,  iż  właściciel  sąsiedniej  nieruchomości  czyni  uciążliwym
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zamieszkiwanie w sąsiedztwie  może Pani dochodzić swoich praw  w Sądzie Rejonowym w

drodze  powództwa  cywilnego.  Natomiast  w  przypadku  zakłócania  przez  sąsiada  "ciszy

nocnej" w godzinach od 22.00 do 6.00 może Pani interweniować na Policji. 

8) Odpowiedź  Gminnego  Zakładu  Komunalnego  na  wniosek  radnego  Ryszarda  Borowiaka

w sprawie złej jakości wody w m. Bzowo.

- Gminny Zakład Komunalny w Lubaszu reaguje natychmiast, bez zbędnej zwłoki na każde

zgłoszenie o pogorszeniu jakości wody 

-  Pogorszona  jakość  wody  może  być  spowodowana  wieloma  czynnikami  technicznymi

i eksploatacyjnymi.  W przypadku czynników technicznych,  napraw -   wykonywane jest

obowiązkowo podwójne  płukanie  linii.  Pierwsze  odbywa  się  zaraz po usunięciu awarii,

a drugie następnego dnia. Do momentu osiągnięcia właściwej klarowności wody.

Czynniki  eksploatacyjne  polegają   często  na  nielegalnym   poborze  wody  z  hydrantów

publicznych powodując zrywanie rdzawych osadów z sieci wodociągowej.

Gminny  Zakład  Komunalny  podaje   także  wnioskodawcy   telefon  alarmowy,  który  jest

czynny cała dobę w każdym dniu tygodnia  67 255 60 70

9) Odpowiedź Urzędu Gminy na interpelacje radnego Jarosława Torzyńskiego  o wykonanie

kanalizacji  sanitarnej  we  wsi  Stajkowo,   drogi  Stajkowo  –  Miłkówko   oraz  udzielenia

odpowiedzi na pytanie  ile środków płaconych przez AGROPLON przeznaczonych jest na

naprawę  drogi Stajkowo Miłkówko 

-  przyjęcie zadania budowy kanalizacji  sanitarnej we wsi Stajkowo rozpatrywane będzie

w kontekście przyszłego okresu programowania środków unijnych.   

-  wpływy  firmy  AGROPLON  traktowane  są  jak  wszystkie  inne  środki  wpływające  do

budżetu z opłat i podatków  po stronie dochodów. Z tych dochodów realizowane są zadania

przyjęte  przez  Radę  Gminy  w  budżecie  na  dany  rok,  dlatego  trudno  powiedzieć  jakie

konkretne  środki płacone przez firmę AGROPLON przeznaczone są na omawiany odcinek

drogi.  Analiza  wpływów  i  wydatków  w  takim  kontekście  nigdy  nie  miała  i  nie  ma

zastosowania.  

10)  Celem  realizacji  wniosku  radnego  Jarosława  Torzyńskiego  Urząd  Gminy  w  Lubaszu

wystosował  w  dniu  05  września  2013  roku    pismo  do  Zarządu  Dróg  Powiatowych

w  Czarnkowie  o  ustawienie  barierek  ochronnych  przy  chodniku  na  wysokości

nieruchomości nr 24  w Stajkowie. 

11)  Odpowiedź Urzędu Gminy w Lubaszu na interpelacje radnej Ewy Stachowiak w sprawie

rozbudowy oświetlenia ulicznego na końcówce ul. Ogrodowej i Polnej w Lubaszu.

- rozbudowę oświetlenia ulicznego na ul. Ogrodowej i Polnej w Lubaszu należy traktować
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jako  zadanie  inwestycyjne,  które  wymaga  opracowania  dokumentacji  technicznej

i uzyskania pozwolenia na budowę. Powyższe wiąże się  z dodatkowymi kosztami jakie

gmina  winna  wyasygnować    z  budżetu  na  jego  wykonanie.  Gmina  boryka  się

z trudnościami finansowymi związanymi z koniecznością spłaty  zaciągniętych wcześniej

kredytów  wobec  czego   realizacja   zadania   jest  obecnie  niemożliwa.  Rozbudowa

oświetlenia  ulicznego  na  ul.  Ogrodowej  i  Polnej  w  Lubaszu  znajduje  się   w  rejestrze

wniosków oczekujących na realizację w latach następnych.  

12)  Celem  realizacji  wniosku  radnego  Krzysztofa  Wizy  wystąpiono  do  wykonawcy  robót

kanalizacyjnych  -  Przedsiębiorstwa  Inżynieryjno  –  Budowlanego   INFRA  z  Gorzowa

o  naprawę chodników na ul. Szamotulskiej w Lubaszu na odcinkach, gdzie wykonywane

były przyłącza kanalizacyjne.  

13)  Odpowiedź Przedsiębiorstwa  ENEA Operator Sp. z o.o. Oddział Dystrybucji Poznań Rejon

Dystrybucji  w  Pile  na  wniosek  sołtysa  wsi  Kruteczek  w  sprawie  informowanie

mieszkańców o planowanych wyłączeniach energii elektrycznej 

-  zgodnie  z  obowiązującymi  przepisami  Przedsiębiorstwo  Energetyczne  ma  obowiązek

informowania mieszkańców o wyłączeniach w formie ogłoszeń prasowych, internetowych

oraz zwyczajowo przyjętych na danym terenie. W każdy czwartek tygodnia w dzienniku

„Głos Wielkopolski” jak również na stronie internetowej www.operator.enea.pl w zakładce

„planowane  wyłączenia  energii”  zawarta  jest  informacja  o  tych  wyłączeniach.  Rejon

Dystrybucji  Piła  zapewnia,  że  pracownicy  dołożą  wszelkich  starań,  aby  informacja  o

przerwach w dostawie energii elektrycznej dotarła do jak największej rzeszy odbiorców. 

14) Odpowiedź  Rejonu  Dróg  Wojewódzkich  w  Czarnkowie  na  wniosek  radnego  Andrzeja

Macyszyna  w sprawie współpracy  samorządu gminy  z Rejonem w zakresie  udrożnienia

rowu wzdłuż drogi wojewódzkiej, aby mogły nim spływać wody z rowów w obrębie pól.

Na spotkaniu, w którym udział brał Wójt Gminy, Kierownik RDW i Kierownik Obwodu

ustalono, że gmina zabezpieczy środki w budżecie na 2014 rok na udrożnienie tego odcinka

rowu,  natomiast  Rejon  spisze  stosowne  porozumienie  określające  warunki  dla

odprowadzenia wód opadowych i roztopowych z przyległych pół. Rejon zaznacza, że rowy

przydrożne, dla odwodnienia korpusu drogi wojewódzkiej są wystarczające.  

Wszystkie pisma dotyczące powyższych spraw  znajdują się na stanowisku, które obsługuje Radę

Gminy Lubasz. 

Ad. 7.   Wolne głosy i wnioski 

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  Marcin  Korczyc  –  powiedział,  że  chce  przedstawić
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radnym  dwa  problemy,  które  są  żywotnymi  problemami  szkoły  i  pozostawić  je  pod  rozwagę.

W związku z tym że już niedługo planowane będą wydatki na 2014 rok część z tych planów jeżeli

zostałaby zaakceptowana musiałaby  znaleźć  odzwierciedlenie w przyszłym budżecie. 

Pierwszy dotyczy  problemu odwodnienia terenu przy szkole. Po termomodernizacji obiekt szkoły

będzie z XXI wieku, ale teren przy szkole – komunikacja i odwodnienie daje wiele do życzenia. Po

opadach  deszcze cała  komunikacja  dzieci  z 4  budynku  odbywa się  po kałużach,  dlatego że są

nieuregulowane sprawy odwodnieniowe, studzienki są pozapychane. Pomysł na to, konsultowany

z rodzicami, który nie jest pomysłem od wczoraj i konsultowany był także z urzędnikami za to

odpowiedzialnymi   jest  bardzo  prosty.  Parking  naprzeciw  szkoły  w planach  zagospodarowania

przestrzennego  jest  działką  pod  zabudowę  mieszkalną  z  funkcją  usług  tj.  do  30%  usług.

Zaproponował  radnym  sprzedaż  tego  terenu,(  w  takim  układzie  by  gwarantował  urządzenie

parkingu  na  około  10  samochodów  wzdłuż  linii  słupów),  a  środki  pozyskane  przez  gminę  ze

sprzedaży  tej działki przeznaczyć na zagospodarowanie terenu wokół szkoły.  Powiedział, że na

dzień dzisiejszy posiadamy już spójną koncepcję i wiemy jak to powinno wyglądać - chcielibyśmy

urządzić miejsca parkingowe wzdłuż płotu, zamknąć obiekt  płotem wzdłuż sali, wydzielić teren

przy  kotłowni,  wymienić  bramę, przestawić płot przy  „kurniku” bliżej  budynku (  modernizacja

chodnika na ul Podgórnej nic nie rozwiązała, ponieważ dalej nie można rano bezpiecznie wysadzać

dzieci ) pozostaje też kwestia zagospodarowania terenu, którego właścicielem jest obecnie Pan G.B.

Krótko  mówiąc  z  takiego   porozumienia  dyrektorów  szkoły,  gimnazjum  przedszkola  i  urzędu

Gminy i zrozumienia, że za ten teren odpowiadamy wszyscy i ten teren służy nie tylko jednostkom

oświatowym,  ale  i  mieszkańcom  wypływa  taki  wniosek,  że  warto  by  się  kompleksowo  tym

miejscem  w  Lubaszu  zastanowić  bo  ono  nie  wygląda  dobrze.  W  zestawieniu  z  piękną,

odremontowaną szkołą  wygląda fatalnie, dlatego prosi o poważne  i spokojne podejście do tego

tematu  by   wiosną  przyszłego  roku  rozmawiać  z  firmą  brukarską,  która  realizuje  bariery

architektoniczne.   Uważa,  że  środki  pozyskane  ze  sprzedaży  działki  całkowicie  zaspokoiłyby

potrzeby   w tym zakresie.  Zaznaczył,  że  obecnie  z  parkingu   (na  który  jest  skierowane  okno

dyrektora)  korzysta  niewiele osób ( jeden lub dwa samochody)Wiele osób korzysta z parkingu na

terenie  prywatnym  Pana  M,  dlatego  uważa,  że  nie  będzie  problemu  jeżeli  działka  ta  zostanie

sprzedana.  

Omawiając  drugi  problem  przedstawił  czterech  chłopców  (na  zdjęciu),  którzy  są  młodymi

piłkarzami. Jeden z nich  rozpoczynał Czaruś Cup i był gwiazdą tego turnieju. Obecnie rodzice

zostali zaproszenie do Lecha Poznań, gdyż chłopiec rokuje wielkie nadzieje i ma duże osiągnięcia.

Dyrektor powiedział, że mamy dzieci  zdolne i obecnie pracuje się z nim,i w Klubie Sportowym.

Natomiast już trzy lata temu prowadzone były rozmowy na Radzie Sportu o klasach sportowych.
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Wtedy Sekretarz Gminy mówiła, że w najbliższych dwóch latach będzie to niemożliwe w związku

z tym, że będą to  bardzo trudne lata  dla budżetu gminy. Zaznaczył, że odrobił  zadanie domowe

i przez te dwa lata pojeździł po szkołach i poczytał. Generalnie rzecz biorąc  po dyskusji w szkole

z  Radą  Pedagogiczna  uznali,  że  wolą  jest  utworzenie  od  wrześniu  przyszłego  roku  oddziału

sportowego w klasie  IV.   Ta uchwała Rady  Pedagogicznej  otwiera  pewną procedurę  wg której

konieczne jest opracowanie pewnych programów – myślimy o kształceniu chłopców w piłce nożnej

jak  i  dziewczynek  w  siatkówce.   Te  plany  muszą  być  zatwierdzone  przez  metodyków  oraz

konieczna jest zmiana w statucie szkoły i przede wszystkim wola organu prowadzącego by na tej

bazie, na tej infrastrukturze,  w którą gmina zainwestowała  kilkanaście milionów w ostatnich latach

w sposób uporządkowany, oparty o szkoły, przy współpracy z Klubem dać tym chłopcom szansę,

gdyż  dla   M.K.  N  ie  mamy  już  nic  do  zaoferowania.  Powiedział,  że  oczekuje  od  radnych

w przyszłym roku pożyczki od września do grudnia na prowadzenie dodatkowych zajęć w tych

klasach  z  wf,  bowiem w styczniu  pieniądze  te  zostaną  gminie  zwrócone  w  formie  subwencji.

Zaznaczył, ze po dokonaniu objazdu podobnych szkół i z prowadzonych z dyrektorami rozmów

wynika, że  organ prowadzący nic to nie kosztuje,  gdyż na uczniów z klas sportowych  gmina

otrzymuje subwencję  o 20% wyższą.  To zaś wystarcza na pokrycie  dodatkowych zajęć w tych

klasach  z wychowania  fizycznego (są  4  godziny,  a  w klasie  sportowej  10 godzin tygodniowo)

i pozostaje jeszcze na inne rzeczy takie jak: organizacja obozów, które w większości tych szkół

prowadzone są jako dochodzeniowe (czyli tak naprawdę zajęcia prowadzi się na miejscu, nigdzie

się nie wyjeżdża),  prowadzone są badania,  ponieważ dzieci  te podlegają badaniom co pół roku

( robione jest to też w Radwanie od wielu lat ) Powiedział również, że rozmawiał z rodzicami na

zebraniach ogólnych, spotkał się w mniejszej grupie z rodzicami  uczniów klas III, których sprawa

by dotyczyła  od września przyszłego roku i kiedy dowiedzieli się o klasach sportowych to urządzili

owacje  na  stojąco.  Natomiast  na  pytanie  czy  zbierze  się  klasę   jeden  z  ojców  odpowiedział

dyrektorowi,  że  nie  będzie  problemem zebranie  jednej   klasy,  problemem będzie  jak  chętnych

będzie  na  utworzenie  dwóch  klas.  Takie  jest  zapotrzebowanie  i  rozumowanie  rodziców  dzieci

naszej szkoły i mówię to bez kozery - powiedział, bo Państwo radni powołujecie się często na to że

jesteście radnymi z woli ludzi. Do szkoły uczęszcza 250 dzieci czyli jestem reprezentantem 500

rodziców, a oni powiedzieli tak zarówno dla zagospodarowania terenu przy szkole jak i dla klas

sportowych.  Te klasy  sportowe realizowane będą z Szymonem Szwedem, który  wszystkim jest

znany, Marcinem Jachimczykiem, który również jest znany, ponieważ w sporcie bardzo dużo robi

oraz z Panią Ewą Matuszczak. 

Prezes Klubu Radwan Marcin Szwed – po powitaniu powiedział, że przyszedł aby zapytać Wójta

i radnych czy zechcieliby sfinansować pewne projekty realizowane przez Radwan Lubasz. Jest to
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bardzo istotne ponieważ ich realizacja wymaga dodatkowego finansowania.  Klub Radwan pracuje

według trzech aspektów. Pierwszy dotyczy działalności statutowej i wiąże się z tym, że corocznie

z gminą podpisywana jest umowa na zadania które odciągają dzieci i młodzież od robienia rzeczy

niepotrzebnych  i  jednocześnie  mają  przyciągać  ich  na  stadion,  gdzie  mogą  rozwijać  swoje

umiejętności  i  wychowywać ich  w duchu sportu.  Wokół  Klubu znajdują  się  pedagodzy,  którzy

wychowują  również  nasze  dzieci.  Istotne  jest,  że  dzieci  otrzymują  bardzo  ważne  umiejętności

niezbędne w dzisiejszym świecie, a mianowicie uczą się pracy zespołowej oraz pokory, bowiem

w sporcie tak się dzieje że raz się wygrywa a raz przegrywa i jedno i drugie trzeba przyjmować

z godnością. Stwierdził, że praca ta dość dobrze wychodzi ponieważ,  w trakcie spotkani z kolegami

po fachu okazuje się, że Lubasz jest takim wzorcem bowiem jako jedna z 226 gmin (gmina mała

wiejska) ma możliwość posiadania   w 18 osobowej kadrze w Wielkopolsce  dwóch lub trzech

chłopców (których Państwo widzieliście na zdjęciach)  To jest niemalże abstrakcja, ale jest to fakt.

Pan Szwed powiedział, że te małe pociechy maja świetne wyniki i to jest też jeden z powodów,

czego nam inni zazdroszczą. Kolejna rzecz tzw. paradoks lubaski (zgadzają się z nami działacze

w Pile)  polegający na tym, że z roku na rok samorządy gmin przeznaczają na sport mniej pieniędzy

z uwagi na fakt, iż zadań dla gmin przybywa a w ślad za tym nie idzie dodatkowe finansowanie co

powoduje, że w gminach w byłym województwie pilskim zawodników ubywa, a  w Gminie Lubasz

(na tym polega ten paradoks lubaski)  tych chłopców przybywa z roku na rok.  Zwrócił uwagę, że

przyjmują fakt zmniejszonej dotacji do wiadomości i biorą się do roboty i z roku na rok mają dzieci

coraz więcej tj. obecnie około stu.  

Druga część działalności dotyczy  imprez integracyjnych, wznowiony został   dwa lata temu Bal

Sportowca i to jest impreza jednodniowa. Będziemy ją kontynuować, bardzo dobrze wychodzi i nie

dotyczy  tylko  mieszkańców  wsi  Lubasz  ale  jak  się  okazuje  byli  piłkarze  Radwana  są  w

Jędrzejewie, Prusinowie, Bzowie, Goraju  i świetnie się bawią w karnawale. Ponadto Lubaska Liga

Szóstek (obecnie 5 albo 6 sezon rozpoczął się na ORLIK-u)  która w tym roku zasięgnęła nieco

szerszy krąg,  gdzie gra każdy z każdym i będzie to około 160-180 spotkań – dotyczy to nie tylko

Lubasza, ale także są zespoły z Kamionki, Goraja, gościnnie z Czarnkowa.  Impreza ta jest świetnie

oceniana. Wymyślona przez naszego kolegę pięć lat temu, kiedy powstawały ORLIK0-i   znalazła

naśladowców  w  Trzciance,  Pile,  Czarnkowie  i  innych  miejscowościach,  gdzie  podobnie

zagospodarowuje się czas mieszkańców na tych ORLIOK-ach. Kolejna impreza to Piknik Piłkarski

(w  tym roku  nie  udało  się  zorganizować  ze  względu  na  napięty  kalendarz  imprez),  który  był

w zeszłym roku i na pewno trzeba do tego wrócić. Jest to impreza środowiska około piłkarskiego,

która  przyciąga  piłkarzy  obecnych  i  byłych   Klubu  Radwan,  a  w  zeszłym  roku  udało  się

przyciągnąć  również  rodziców  tych  najmłodszych  adeptów  sztuki  piłkarskiej.  Organizujemy
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również kilka mniejszych projektów np. turnieje na hali  przy gimnazjum. Staramy się wspierać

Wójta  Gminy  przy  organizacji  Turnieju  o  Puchar  Wójta  oraz  Gminny  Ośrodek  Kultury  przy

organizacji  imprez  sportowych.  Zaznaczył,  że  są  to  imprezy,  które  mają  wspólne  cechy.  Są to

imprezy, które same się obronią, bez względu na to co się dzieje,  na pewno będą organizowane,

gdyż  albo same się  finansują,  albo też  koszty  ich przygotowania nie  są  tak wysokie  aby  Klub

Radwan nie mógł sobie z tym poradzić. Nadto są to imprezy mające zasięg co najwyżej gminny.  

Kolejne imprezy organizowane przez Klub Radwan to imprezy bardziej promocyjne choć niektóre

elementy  się  zazębiają.    Są te  jednak  imprezy,  które  trzeba  dofinansowywać jeśli  chce  się  je

przygotować.  Bardzo wpływają na promocję gminy  nie tylko w powiecie ale dużo dalej. Imprezy,

o zasięgu międzynarodowym nie tylko z nazwy, ponieważ występują w nich nie tylko zawodnicy

z naszego kraju.

Pierwsza  to  Czaruś  Cup,  która  organizowana  jest  w  okresie  letnim od  czterech  lat  i  ma  same

pozytywne oceny.  Wielu działaczy zazdrości pomysłu i samej realizacji tego projektu. Nadmienił,

że w roku ubiegłym Starosta zadzwonił do niego, żeby zwrócić uwagę, że Radwan  przygotowując

takie nagrody  dla uczestników turnieju psuje rynek dla dzieci.  Nadmienił, że mimo to corocznie

Starostwo dofinansowuje ten turniej w wysokości 3,5 tys zł.  Pomysł na Czaruś Cup powstał, by

chłopcy tacy jak na M.K. (którego nam też zazdroszczą) diament, który się pojawia raz na kilka lat

mógł rywalizować z najlepszymi w swoim roczniku w Polsce. Zespoły z Poznania - Lech Poznań,

Warta Poznań, które corocznie tutaj przyjeżdżają należą do czołówki krajowej – mieliśmy także

Widzew Łódź i Szkółkę posła, a także mamy gości z Niemiec – wszystko po to by rywalizować

z najlepszymi. Druga impreza - Lubasz Freestyle Night, która organizujemy od dwóch lat. Jest to

dziecko, którego nie należy się wstydzić, ponieważ Pan Kraśko w roku ubiegłym mówił na temat

Lubasza może przez 15 sekund i było to bardzo miłe, co napawa dumą.   Jest to coś co mogło trafić

do Teleekspresu i trafiło. Jest to impreza międzynarodowa, nie dla dzieci, a raczej dla dorosłych

zawodników, w której uczestniczy około stu osób z kraju  oraz 20-30 z zagranicy. Na pewno jest to

impreza, która ma jeszcze większy potencjał jak Czaruś Cup.

Następnie przedstawił jakie koszty są niezbędne na organizację jednej i drugiej imprezy. 

Przygotowanie jednej edycji turnieju to koszt około 30 tys zł z czego   corocznie udaje się zebrać od

sponsorów  około  20  tys  zł  co  oznacza,  że  konieczne  jest  jeszcze  zabezpieczenie  10  tys  zł.

Nadmienił też, że przez cztery lata całkowity koszt  organizowania Czarusiów to koszt 105 tys zł

z czego 78 tys pozyskano od sponsorów (OSM Czarnków – około połowa tej kwoty oraz Danex,

Mirtech,  Viabud,   Steico,  Interak  –  zwracali  się  prawie  do  wszystkich  ),  a  kwota  27  tys

wydatkowana została przez gminę bezpośrednio, kiedy dostarczaliśmy faktury do gminy czy też

pośrednio z budżetu Klubu Radwan) Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy w przyszłym
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roku zechcieliby zabezpieczyć w budżecie 10 tys zł na organizacje tej fajnej imprezy po to by firmy

zewnętrzne sponsorujące imprezę za kwotę 20 tys zł  promowały gminę. 

Następnie przedstawił koszty organizacji drugiej imprezy, której zorganizowanie uznał za banalnie

proste, gdyż nie chodzi tu o małe dzieci, a ludzi dorosłych ( którzy niekiedy przesiadają się dwa

razy do samolotu tak jak chłopak z Norwegi,  Szwecji  czy  Emiratów Arabskich),  którzy do nas

przyjeżdżają na własny koszt i jeszcze chcą zapłacić wpisowe, żeby rywalizować na bardzo dobrym

poziomie w tej dyscyplinie. Nie ma tutaj kosztów typu wyżywienie, trzeba im przez te trzy dni

zabezpieczyć nocleg  i halę w Lubaszu, ale jest to dużo łatwiejsze. Natomiast, żeby ta impreza

wypadła tak okazale jak w tym roku   to konieczne jest ściągnięcie artysty z górnej półki -  w tym

roku dobrze, że Dyrektor Andrzej Kopaczewski znalazł w swoim budżecie 25 tys zł bo to jest gaża

dla artysty typu Mezo Rajder i zabezpieczenie techniczne imprezy oraz wynajęcia sceny (tak jak to

miało miejsce w tym roku) Ta impreza kosztuje około 35 tys zł z czego około 10 tys zbierzemy

z wpisów oraz od sponsorów typu PLASTMET. Natomiast mamy pytanie czy Rada Gminy Lubasz

jest  w stanie zabezpieczyć  25 tys  zł  w przyszłym budżecie  po to,  żeby  zorganizować koncert

artysty na tym poziomie co w roku bieżącym. To pytanie można zadać jeszcze inaczej czy chcecie

Państwo wydać to 25 tys zł  po to by tych 130-140 najlepszych zawodników na świecie,  w tej

dyscyplinie  przyjechało do małego Lubasza  i  promowało takimi swoimi kanałami  tą  imprezę.

Nadmienił, że na  YouTube  materiały dotyczące  chyba najważniejszej sesji na tej sali przeglądało

około  600  internautów,  natomiast  film,  przygotowany  przez  Szweda  –  profesjonalistę  w  tej

dyscyplinie, (który kosztował około 400 zł )oglądało 26 tys osób. Bardzo ważne są też podpisy

internautów,  zazwyczaj w języku angielskim, którzy pytają gdzie ta impreza była,  kiedy będzie

następna edycja  oraz chwalą  jej poziom. Stwierdził też, że w ostatnim czasie polski  zawodnik,

który wygrał imprezę w Tokio w randze Mistrzostw Świata, a która sponsorowana była przez Red

Bula  wystąpił w programie śniadaniowym w TV4 i opowiedział co tam się działo, natomiast drugi,

który  wygrał  zawody  we  Wrocławiu   wystąpił  w  programie  Canal  +  i  również  opowiadał

o imprezie. To co łączy tych dwóch zawodników to to, że w Lubaszu odpadli oni w ćwierćfinałach.

Poziom tej imprezy jest nietypowy i dlatego może dzięki tej imprezie ten mały Lubasz uda się w tej

telewizji również pokazać. 

Przewodniczący  Rady  Gminy -  poprosił  Pana  Marcina  Korczyca  i  Pana  Szymona  Szweda

o sformalizowanie swoich wniosków i skierowanie ich do Wójta, aby sprawy omówić na komisjach

Sołtys wsi Lubasz Bogdan Han – powiedział, że wiadomo wszystkim, że skończyły się zebrania

wiejskie.  25-go  było  zebranie  w  Lubaszu  na  którym  na  sześciu  radnych  było  tylko  dwóch.

Stwierdził, że takie jest zainteresowanie naszych radnych sprawami mieszkańców.  

Sołtys wsi Dębe  Kazimierz Wicher –  powiedział żartobliwie jak to Dębe radzi sobie z problemami
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drogowymi po czym zgłosił wniosek o odkrzaczenie drogi Dębe – Goraj, która stała się bardzo

wąska.  Powiedział  też,  że  Dzień  Latawca,  który  został  zorganizowany  na  terenie  sołectwa   to

bardzo udana impreza i wymagała na pewno dużo pracy i zaangażowania  

Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, że na imprezie tej było ponad 70 latawców.

Następnie wobec wyczerpania porządku obrad podziękował wszystkim za żywy udział w obradach

sesji  i zakończył jej obrady. 

   

  

Zakończenie obrad. Godz. 19.45

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad Marcin Filoda 
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